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Половин София - без топла вода
Половината от абонатите на “Топлофикация София” ще ос-

танат без топла вода идния месец заради проби на газопровод.
От 2 до 11 август спират ТЕЦ “София Изток”.

Стр. 11

102 милиона са загубите
на столичните фирми

До 102 милиона лева
достигнаха загубите на сто-
личната общинска иконо-
мика за 2020 г., сочат го-
дишните финансови отчети.
Сумата е рекордна за вто-
ра поредна година и показ-
ва загуба за пет от 18-те

общински дружества. Дру-
ги шест отчитат значителен
спад на печалбите си.

Този път дефицитите се
дължат не само на “Топло-
фикация София”, която
продължава да трупа сери-
озни загуби от над 67 ми-

Общинските дружества „Топлофикация” и „Център
за градска мобилност” са натрупали най-много дългове

лиона лева, но и на Центъ-
ра за градска мобилност.
Дружеството, което събира
таксите от зоните за плате-
но паркиране и глобите от
поставяне на скоби, беше на
печалба през 2019 г., но
през миналата заради пан-

демията излезе на ми-
нус от над 32 милиона лева.

Сериозно е финансово-
то състояние и на “Столи-
чен автотранспорт”, който
отчита загуби от 10 милио-
на лева.
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т последната пресконферен-
ция на ИТН, на която присъства
и несъстоялият се кандидат-пре-
миер Николай Василев, възник-
на основен въпрос пред всички
партии, от които се очаква евен-
туална подкрепа на “поправител-
ния”. Това ли е управленската
философия на новата власт и
дали програмата на Василев ос-
тава валидна и за ревизирания
проектокабинет?

“Бюджетният ястреб”, както
гордо се самоопредели Василев,
каза какви планове е имал, а “от-
четът” на проваления му екип
може да се определи с две думи:
“експанзивен остеритет”. И ние,
и други държави сме сърбали тая
попара. Иска да нaмaли
дaнъцитe, от което ще спечелят
бoгaтитe, а в същото време за
компенсация предлага съкраще-
ния на бюджета и орязване на
пaритe зa coциaлни плaщaния,
т.e. мизерия в публичните секто-
ри и бeднитe да cтaнaт oщe пo-
бeдни. Такива експерименти бяха
правени и по време на европей-
ската дългова криза, но не
завършиха нито с краткосрочен,
нито с дългосрочен успех в до-
ста страни от периферията на ев-
розоната.

Ако това е “модернизацията”,
за която говори - мерси! Не само
че не е в час, ами е застинал на
ниво НДСВ отпреди петнайсети-
на години.
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Нека политиците да следват заветите на Васил Левски, призова президентът
Румен Радев в Айтос, където поднесе цветя пред паметната плоча на Апостола
в двора на църквата „Св. Димитър Солунски“

Наводненията
в Германия
взеха над
150 жертви

Археолозите -
100 години
с хилядолетията
под ръка

Бойко Рашков:
Има данни за
престъпление
на Гешев

Как лявото

да намери

избиратели?
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За втора поредна година столична-
та общинска икономика бие рекорди по
загуби. Този път тя излиза на червено
със 102 млн. лева или с 13 млн. лева
повече от предходната година. Годиш-
ните финансови отчети за 2020 г. на
18-те общински дружества трябва да
бъдат приети на последната сесия на
Столичния общински съвет в четвъртък.

От тях пет излизат на загуба, а шест
са със спаднали печалби. Отново “Топ-
лофикация София” е рекордьор по фи-
нансови загуби, макар че те са намале-
ли спрямо предходната година и дости-
гат 67 млн. лева. Задълженията на дру-
жеството са основно за доставка на

Бившият министър на
отбраната Николай Цо-
нев  се оказа назначен за
член на Надзорния съвет
на “Български ВиК хол-
динг”, съобщава “Сега”.
Дружеството беше създа-
дено от кабинета “Бори-
сов” през януари 2020 г.
В него влязоха всички
ВиК дружества, а основ-
ната му дейност досега е
да отпуска пари на закъ-
сали водни оператори.
Назначаването на Цонев
в холдинга е изненада, за-
щото той не се е занима-
вал с водна инфраструк-
тура.

Цонев стана военен
министър в последната
година от мандата на
Сергей Станишев от кво-
тата на НДСВ. Преди
това ръководеше ДА

От 28 юни до 9 юли контрольорите
на Иснпекцията по труда са извършили
в София над 300 проверки на фирми,
ангажирани със строително-монтажни
работи. Проверени са 191 обекта. Ус-
тановено е, че 380 работници се тру-
дят, без да използват осигурените от
работодателите им лични предпазни
средства за работа на височина - обезо-
пасителни колани и каски. Това са над
една четвърт от всички 1788 работещи,
заварени на проверените обекти. Кон-
статирани са 307 нарушения, свързани
с необезопасени конструктивни еле-
менти и съоръжения на строителните
обекти - стълбищни рамене и плочи,
конструктивни и технологични отвори,
контури на етажни плочи, скелета и др.
Такива нарушения увеличават риска от
падане от височина, който е най-честа-

Столичната общинска икономика
с нови рекордни загуби
Търговските дружества на София са на червено със 102 млн. лева за миналата година

Деси ВЕЛЕВА

природен газ - 750 млн. лева, което е 72
на сто от общите задължения. “Топло-
фикация” продължава да не изпълнява
инвестиционната си програма и тя до-
стига едва 27 на сто от заложеното.

Другият основен губещ е Центърът
за градска мобилност. Той затъна зара-
ди КОВИД-кризата, започнала през
2020 г., и при него разликите с предиш-
ната година са драстични. Докато за
2019 г. общинското дружество излиза с
3,1 млн. лева печалба, през миналата
година натрупаната загуба е 32,4 млн.
лева. Отчетът показва, че за периода
пътуванията са намалели със 140 мили-
она или с 25 на сто, а приходите от
синя и зелена зона и от скоби - с 20 на
сто. Продадените превозни документи
също бележат спад с 3 милиона. Спо-
ред одитора ЦГМ е финансово зависим

от кредитори, като задълженията му не
са достатъчно обезпечени с имущест-
вото му.

Сериозно е финансовото състояние
и на “Столичен автотранспорт”, който
от половин милион лева печалба през
2019 г. достига до 10 млн. лева загуба
през 2020 г. Нещата при електротран-
спрорта изглеждат малко по-оптимис-
тично, тъй като загубите му са намале-
ли от 4 на 3 милиона лева за една годи-
на. Третото транспортно дружество на
общината - “Метрополитен”, се справя
изненадващо добре на този фон и изли-
за на печалба.

За поредна година дружеството
“Спортна София”, което стопанисва
основно спортни съоръжения, излиза
на червено, макар че загубите намаля-
ват и вече са 156 000 лева.

Фирмите с най-драстично паднали
печалби са “Пазари Възраждане” - над
10 пъти, и “Софийски имоти”, което
излиза почти на нула спрямо 10 млн.
лева приходи през предходната година.

Интересен е случаят със скандал-
ната “Чистота-Искър”, която вече
носи името “Софекострой” и основна-
та й дейност не е почистването на
града. Докато през 2019 г. дружество-
то е на загуба от 1,5 млн. лева, през
миналата то излиза на плюс със 160
000 лева. Това става на фона на склю-
чени договори за дейности, възложени
от Столичната община без обществе-
ни поръчки. Затова и 94 на сто от при-
ходите му идват именно от тези дого-
вори.

Коментар на стр.  8

Назначиха Николай Цонев
в надзора на ВиК холдинга

“Социални дейности”
към МО. След края на ка-
бинета “Станишев” Цо-
нев беше разследван за
злоупотреби в министер-
ството. През 2010 г. при
зрелищен арест той беше
обвинен за предлагане на
подкуп на следовател, а
тогавашният зам.-градски
прокурор Роман Василев
го нарече “абсолютен
престъпник”. Цонев бе
съден по четири дела,
включително и за неиз-
годни сделки по времето,
когато е ръководил ди-
рекция “Управление на
доставките” в МО, но
беше оправдан по всички
казуси. По-късно той
основа партия “Нова ал-
тернатива”, с която се
явяваше без успех на ня-
колко парламентарни из-

бори.
По информация на

“Сега” Цонев бил
близък както до премие-
ра Стефан Янев, така и
до ИТН. Посочената от
партията на Слави Три-
фонов шефка на ЦИК
Камелия Нейкова е
кадър на Цонев - през
2008 г. тя беше зам.-ми-
нистър в ръководеното
от него военно ведомст-
во, а после влезе в него-
вата формация.

Засега не са ясни мо-
тивите, с които регионал-
ният министър Виолета
Комитова е назначила
Цонев в надзора на ВиК
холдинга. Той би трябва-
ло да остане на позиция-
та до провеждането на
конкурс за титулярни
членове на органа.

Всеки четвърти строител
не ползва предпазни средства

та причина за тежки трудови инциден-
ти в строителството, водещи до фата-
лен изход.

При проверките в столицата за две
седмици са установени над 50 случая
на работещи без трудов договор.

В рамките на кампанията са съста-
вени 98 акта за установяване на адми-
нистративно нарушение. Приложени са
и 61 акта за спиране на обекти, етажни
нива и работно оборудване, които пря-
ко са застрашавали живота и здравето
на работещите.

За полугодието на 2021 г. на стро-
ителни обекти са извършени 3151 про-
верки от общо 20 634. Около 2/3 от
установените нарушения са свързани с
безопасността и здравето при работа.
Случаите на работа без трудов договор
са почти 30% от всички.

До 20 хил. лв. помощ
за началото на свое пред-
приятие може да получат
хора с 50 и над 50% на-
малена трудоспособност.
Кандидатите може да ня-
мат учредено еднолично
предприятие или да
бъдат съдружници в дру-
га фирма, но с отпусна-
тите средства ще могат
да покрият разходи,
свързани с учредяване на
ново предприятие, стро-
ителни дейности, обо-
рудване на разкритите
работни места. Финансо-
вата подкрепа може да се
използва и за оборотен
капитал или за кратък

До 20 000 лв. за собствен бизнес
на хора с увреждания

СНИМКА БГНЕС

Панорамна площадка за наблюдение беше изградена над дупнишкото село
Бистрица. От нея се виждат пет планини и градовете Дупница, Бобов
дол, Радомир, Кюстендил и села от пет общини. Площадката за
наблюдение е третата в страната след тези в Родопите. Изградена
е на 930 м. надморска височина и отстои на 30 минути пеш
от с. Бистрица, разположено в полите на Рила планина

обучителен курс на соб-
ственика на предприяти-
ето. Проектните предло-
жения трябва да бъдат
изпратени до 16 август в
Агенцията за хората с
увреждания (АХУ).

АХУ ще подпомогне
и проекти на специализи-
рани предприятия и коо-
перации на хората с ув-
реждания. По процедура-
та могат да бъдат отпус-
нати до 80 000 лв., а до-
кументи трябва да бъдат
подадени до 26 август.

Националната про-
грама за заетост на хора-
та с увреждания дава
възможност и за финан-

сиране до 10 000 лв. на
работодателите за осигу-
ряване на достъп до дей-
стващи или нови работ-
ни места за хора с трай-
ни увреждания в трудо-
способна възраст. Съща-
та сума може да им бъде
отпусната за приспосо-
бяването на вече съще-
ствуващите работни ме-
ста или за оборудването
на нови. До 1000 лв.
могат да се получат за
придобиване на
допълнителна квалифика-
ция или преквалификация
на работник с уврежда-
не. Документи се пода-
ват до 17 август.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Адв. Николай Хаджигенов

Бойко Рашков: Има данни за
престъпление на Иван Гешев
Янаки Стоилов внесе във ВСС искане за уволнението на главния прокурор

Има данни за извършено престъпле-
ние от главния прокурор Иван Гешев чрез
злоупотреба с информация от СРС, за-
яви вътрешният министър Бойко Рашков.
Гешев е престъпил закона два пъти - през
януари и юли м.г., за такова нарушение
се предвижда години затвор, обяви пред
БНР вицепремиерът. В петък Рашков из-
прати сигнал срещу Гешев от 108 стра-
ници на правосъдния министър Янаки
Стоилов, въз основа на който той внесе
искане във ВСС за освобождаване на
главния прокурор. Става дума за изваде-
ни в публичното пространство данни от
СРС, свързани с подслушване на лица,
които в единия случай говорят с прези-
дента Румен Радев, а в другия - с бизне-
смена Васил Божков. Говорителката на
прокуратурата Сийка Милева отрече об-
виненията срещу Гешев и пак обвини

Без единение около ясни национални цели, приоритети и
принципи ние няма как да постигнем национално обединение,
заяви президентът Румен Радев в Айтос по повод 184-та годиш-
нина от рождението на Васил Левски. Той призова политиците
да осъзнаят заветите на Апостола - какво ни обединява като
народ, къде искаме да стигнем и как трябва да работим.

Ден по-рано Радев заяви в Созопол, че новоизбраният пар-
ламент трябва да успее да излъчи правителство. По думите му
всички очакват съставянето на редовен кабинет, а България
няма време да организира избори след избори. Радев изрази
надежда, че до нови избори няма да се стигне. Но, ако все пак
това се наложи, тогава ще стане ясно неговото решение дали
ще остане същото служебно правителство или ще има промяна.
Държавният глава свиква Народното събрание в сряда.

Президентът се надява на отговорно отношение от всички
партии и очаква конструктивен диалог между тях. “Очаквам
консенсус около важни национални цели и приоритети. Сега е
моментът да проявим отговорност всички”, подчерта Радев.
Според него служебното правителство си върши работата от-
говорно и по най-добрия начин в настоящата ситуация.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Признателни столичани почетоха 184 години от рождението на Васил Левски с
патриотични песни, представени от гвардейския духов оркестър, с рецитал на стихове,
посветени на Апостола, и с венци и цветя пред паметника му в Борисовата градина

Румен Радев призова
за единение

БСП има основание и морал-
ни причини да иска да участва
пряко или косвено в управлени-
ето на България, смята проф.
Румен Гечев. В тв участие той
посочи, че левицата е била един-
ствената опозиция в парламента,
а разкритията на служебното
правителство показват, че пар-
тията е била права в поведение-
то си през последните 4 години.
Няма как да приемем обвинени-
ето, че сме партия на статукво-
то, посочи той. Според него е
логично третият проучвателен
мандат да попадне в лявата коа-
лиция. Според него обществото
е уморено и има нужда от пра-
вителство, но все пак не на всяка
цена. БСП ще разговаря с всички

Кметът на шуменското село Мадара Неделчо Неделчев напуска
“Има такъв народ”. В пост в социалната мрежа той заявява, че
неговите очаквания са били излъгани и е решил да напусне парти-
ята. Неделчев е доволен, че Бойко Борисов е детрониран за първи
път от 12 години. Той пожелава успех на Слави Трифонов и го
призовава да изпълни общенията си. Вече нарушихте едно от тях,
но поне изпълнете другите, обръща се Неделчев към бившите си
съпартийци. Неделчев беше шести в депутатската листа на ИТН и
единствен от всички кандидати направи преференциална кампания
в последните дни преди вота. По думите му ръководството на
партията обаче е дало да се разбере, че на кандидатите не е разре-
шено да работят за преференции. По този начин от ИТН са се
опитали да заобиколят Изборния кодекс, в който изрично е посо-
чена възможност за преференциален вот. “Партиите би трябвало да
служат на хората, а не обратното. Разочарован съм, че без консул-
тации с нас Слави Трифонов обяви проектокабинет, който наруша-
ва един от принципите на ИТН, че няма да работи с партиите от
статуквото. Какъв е този Николай Василев и какво общо има с
партията ни, пита Неделчев. Според него вече няма нужда от ИТН,
защото с действията си формацията нарушава идеите си, а в същото
време е постигната основната цел - Бойко Борисов никога отново
няма да се върне на власт.

кабинета “Янев” в политически пиар.
Рашков припомни, че още преди годи-

на съюзите на съдиите и адвокатите сези-
раха Инспектората на ВСС с искания за
проверка на главния прокурор, но досега
никой не е казал какво е направено по
сигналите. “Защо компетентните органи
не образуваха дело срещу Гешев за изна-
сянето на данни от СРС още миналата
година. Всеки прокурор има право да го
направи”, възмути се министърът и
допълни, че няма такава прокуратура в
демократична страна, в която главният
прокурор да привиква прокурори да за-
стават зад него и да се заканва, че ще има
действия, като изтече мандатът на прези-
дента. Той увери, че не става дума за ре-
ванш, а по материала за главния прокурор
работел много преди да стане вътрешен
министър. Рашков не храни илюзии, че

този състав на ВСС, доминиран от ГЕРБ,
ще отстрани Гешев, защото или няма да
събере кворум, или ще блокира разглеж-
дането, или ще констатира, че няма
извършени престъпления. “Представяте ли
си докъде е стигнала прокуратурата, за да
угоди на политическата власт и Борисов,
а Гешев е съгласен прокуратурата да иска
използването на СРС, тъй като протестът
е започнал да иска и неговата оставка”,
изригна Рашков по повод проверката на
МВР за масовото подслушване на проте-
стиращи. “Поисканото прекратяване на
правомощията на главния прокурор е за-
кономерен резултат от всичко, което се
случи до момента. Оставка на Иван Гешев
ще бъде в полза на гражданското общест-
во и на страната”, коментира президентът
Румен Радев. “Оглушителното мълчание
за вихрещата се корупция на най-високи

места във властта на държавата, знакови-
те корупционни скандали, които обиколи-
ха всички световни медии, оглушителното
мълчание за харчене на тъмно на милиар-
ди публични средства, докато в същото
време прокуратурата агресивно клевете-
ше неудобните на властта, дълбоко дис-
кредитираха страната”, каза Радев. “Усе-
щането за справедливост сред хората
трябва да се възстанови”, коментира пре-
миерът Стефан Янев и увери, че сигналът
срещу Гешев “има своите основания”.

“Има проблем в правораздавателна-
та система и в прокуратурата. Ключова-
та задача на новото НС е да направи
промени и да реши дали мястото на про-
куратурата е в правосъдната система,
защото ако не го направи, много бързо
ще си замине”, заяви говорителят на
кабинета Антон Кутев.

РУМЕН ГЕЧЕВ:

БСП има основание да иска да участва
в управлението на България

парламентарни партии. “Ще во-
дим разговори за съставяне на
коалиционно или програмно
правителство с тези партии, кои-
то наистина са свързани с про-
мяната на модела на България,
а не само на лицата”, посочи
Гечев. За пример социалистът
даде искането на левицата за
цялостна реформа в здравеопаз-
ването, а не само за смяна на
директори, както и за реформа
в пенсионната система.

“Пресконференцията на
ИТН затвърди нашата позиция,
че няма да подкрепим този ка-
бинет. Оказахме се прави, че
партията на Слави Трифонов и
лично той бягат от диалог и
нормален демократичен прин-

цип във всяка парламентарна
система. Най-притеснителното
е липсата на адекватни полити-
ки”, коментира и Филип Попов.

Лидерът на БСП в София
Калоян Паргов очаква НС на
БСП да даде мандат на парла-
ментарната група какво да пра-
ви. Затова имало предложение
пленумът да бъде изтеглен във
вторник. Според него партията
е била твърде концентрирана
върху вътрешните си пробле-
ми, което й е попречило за до-
бри изборни резултати. Паргов
отчете като грешка, че БСП не
е показала категорична подкре-
па за президента Румен Радев,
както и запазването на водачи-
те на листите.

Кметът на Мадара
напусна ИТН
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Добрата зърнена реколта
оскъпи рентите
Производители се оплакват от рекет на прекупвачите

В Добруджа и голяма част от Север-
на България заради студената пролет и
дъждовете зърнената реколта закъсня с
около 10 дни. Добивите обаче са отлич-
ни в сравнение с кризисната 2020 г. За-
ради сушата миналата година в житница-
та на страната  реколтата се срина до
рекордно ниски нива - за пшеницата сред-
ният добив бе едва 180 кг на декар. Сега
в Добруджа от началото на седмицата
прибират средно 550-600 кг за декар
пшеница, като на места добивът е над
700 кг. В Силистренско първите зажънва-
ния показват от 650 до 850 кг от декар.
В Северна и Северозападна България,
където жътвата вече приключва, средни-
ят добив е 656 кг на декар. На фона на
високите добиви зърнопроизводителите
са недоволни от изкупните цени.

От Добруджанския съюз на зърнопро-
изводителите посочват, че предния месец
са се сключили фючърсни сделки на доста
добри нива от 400 лв. на тон. След това
обаче световният пазар леко е паднал и
сега те очакват изкупни цени от 350 лв. за
тон (0,35 лв. за кг). Колегите им от Тра-
кийския съюз на зърнопроизводителите се
оплакват, че изкупните цени на пшеница-
та започват да падат. “Офертите вече са за

0,31-0,32 лв./кг, докато преди месец бяха
за 0,38 лв./кг.”, каза пред БНР председате-
лят на съюза Радослав Христов.

В Северозападна България от начало-
то на жътвата пшеницата е поевтиняла
със 7-8 стотинки на килограм и в момен-
та продажбите вървят на нива около 0,31-

0,35 лв. за кг. Местните зърнопроизводи-
тели са недоволни от натиска на прекуп-
вачите и казват, че цена под 0,31 лв. за
килограм няма да може да компенсира
разходите им. Тази година разходите за
торове и препарати са по-големи - и за-
ради ръста на цените, и заради необхо-

димостта да се пръска срещу болести и
вредители от самото начало на жътвена-
та кампания. Нарасналите разходи са и
причина производителите да са предпаз-
ливи за нивата на рентите. Заради уни-
щожената реколта в Добруджа миналата
година рентите паднаха до 35 лв. на де-
кар. В най-добрия случай стопаните по-
лучиха по 50 лв. на декар.

“Благодарим на всички собственици
на земя, които проявиха изключително
разбиране към земеделците след критич-
ните добиви през 2020 г. За тази година
би трябвало рентите да са между 60-80
лв. на декар”, заяви Радостина Жекова,
председател на Добруджанския съюз на
зърнопроизводителите. За сравнение
предни години в Добруджа рентите за
собствениците на голяма част от нивите
стигаха до 100 лв. на декар. “Очакваните
високи добиви неминуемо ще се отразят
и на рентите, но не бива да се пренебрег-
ват и допълнителните разходи на всеки
земеделец”, коментира Киро Киров, уп-
равител на земеделско дружество в Доб-
ричко. Той посочва, че цената на основ-
ните торове е скочила със 100-150% за
последната година. Няколко са обясне-
нията за този ръст - скок на цените на
международните пазари, по-скъпи енер-
гийни суровини и по-скъпи въглеродни
емисии за заводите-производители.

Бившият директор на Южноцентрално държавно предприя-
тие (ЮЦДП) инж. Ботьо Арабаджиев е ощетил дружеството с
над 4 млн. лв. Това показва проверка, разпоредена от настоя-
щия ръководител на ведомството инж. Здравко Бакалов. По
негови думи ощетяването се дължи на разделяне на категориите
на едра и средна дървесина на първо и второ качество. Тя се
прилага само на територията на ЮЦДП от всичките шест
държавни предприятия в страната, където качеството и цената
са били само едни.

“Цената на второто качество средно е с 20% по-ниска
от тази на първото или около 20 лева на кубик. От януари
2018 г. до извършването на анализа са продадени като вто-
ро качество 210 хиляди кубика дървесина на стойност над
4 млн. лева, които липсват като приходи в предприятието”,
съобщи инж. Бакалов. Той отбеляза още, че предприятията
работят на пазарни цени и няма логика за намаляването им.
Годишната печалба на ЮЦДП за 2020 г. е близо 2,5 млн.
лева. Тази спецификация, която се прилага само там, ще
бъде променена.

Все още не е решен и правният казус около вписването
на новото ръководство на предприятието в Търговския ре-
гистър. Със заповед на земеделския министър бе освободен
целият състав на органите на управление на Южноцентрал-
но държавно предприятие в Смолян. 46 дни след назначава-
нето си на 1 юни настоящият директор все още не може да
упражнява всичките си правни пълномощия. На 9 юли
Върховният административен съд реши, че всички жалби на
бившия директор инж. Ботьо Арабаджиев са неоснователни
и са отхвърлени. Становището е окончателно и не подлежи
на обжалване. На 12 юли обаче Административният съд в
Смолян отново спира вписването в Търговския регистър по
жалба със същия характер.

“Обявените намерения от
оттегления кандидат за премиер
на партия “Има такъв народ”
Николай Василев в областта на
финансовата политика за мен са
неизпълними. Не виждам как
може да намалим данъците, да
увеличим разходите и да изле-
зем на нулев дефицит. Аз също
мога да обещая всичко, но няма
как да го изпълня”.

Това коментира пред Нова
тв служебният министър на
финансите Асен Василев по
повод петъчната пресконферен-
ция на ИТН и закъснелите ра-
зяснения около намеренията на
оттегления кандидат за премиер
Николай Василев. Той се обяви
за намаляване с 1% на корпора-
тивния и подоходния  данък и с
2% на ДДС, за увеличение на
пенсиите с 35% и в същото
време за силно затягане на раз-
ходите и излизане на нулев де-
фицит. От думите на служебния
финансов министър стана ясно,
че намерението за излизане на
нулево салдо още през 2022 г. е
било основната разделителна
линия между намеренията на
Николай Василев и вижданията

България е на последно място сред
държавите от ЕС по продажби на нови
коли спрямо населението на страната.
За първите шест месеца на годината в
България са регистрирани 12 926 нови
коли, показват данни на Европейската
асоциация на производителите на авто-
мобили. Това е с 27,2% повече от
същия период на миналата година.

Реално обаче за полугодието има само

Над 4 млн. лв. се губят
от горско предприятие

Асен Василев: Предлагат ни
нерешимо бюджетно уравнение

Българите купуват най-малко нови коли в ЕС

по една продадена нова кола на 542 души
от населението на страната. По този по-
казател изоставаме много спрямо всички
останали държави в ЕС. Най-близо до нас
е Румъния, където е продаден по един нов
автомобил на 411 души от населението.
Топ три на страните, в които купуват най-
малко нови коли, се допълва от Латвия,
където за полугодието има по една реги-
страция на автомобил на всеки 250 души

от населението. На следващите места са
Кипър (по един автомобил на 202 души)
и Гърция (на 184 души). Оказва се, че в
Гърция купуват близо три пъти повече
нови коли от нас, като вземем предвид
населението на двете страни.

Покупките на нови коли показват
нивото на доходите в една страна. Най-
много нови автомобили спрямо населе-
нието купуват в Люксембург - за полу-

годието има по една регистрация на
кола на всеки 24 души. На второ място
е Белгия с купен автомобил на всеки 49
души, а топ три на страните с най-мно-
го продажби се допълва от Швеция с
една сделка на 59 души. Средно в стра-
ните от ЕС за полугодието са купили
по един нов автомобил на всеки 83
души. Това е над шест пъти повече от
реализираните продажби в България.

СНИМКА БГНЕС

Асен Василев

първа наруши джентълменско-
то споразумение да не се гово-
ри за проведените консултации
с министри от служебния каби-
нет, като обяви, че такива е
имало с трима министри, комен-
тира Василев. След това заявле-
ние тримата служебни минист-
ри - на икономиката, образова-
нието и финансите, са получили
конкретни въпроси за причини-
те да откажат и това е преду-
пределило поведението им,
обясни Василев. Той отново
изтъкна, че основният приори-
тет трябва да бъде спирането на
мръсните пари в държавата и
Министерството на финансите
работи в тази посока по линия
на промени в нормативната
уредба за обществените
поръчки, както и чрез дейността
на приходните агенции - НАП
и митниците. Текат допълнител-
ни проверки за дейността на
“ЛУКойл Нефтохим Бургас” по
линия на така нареченото транс-
ферно ценообразуване, като в
проверките са ангажирани фи-
нансови органи от Нидерландия
и Франция, коментира пред
“Дневник” Асен Василев.

на Асен Василев. Служебният
министър е на мнение, че за
нулев дефицит и балансиран
бюджет може да се говори едва
през 2024 г. Виждането на Ни-
колай Василев се разминава и с
предизборната програма на са-
мата ИТН. В нея се говори за
поетапно намаляване на дефи-
цита до 1% от БВП в рамките
на цял мандат.

Партия “Има такъв народ”
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Над половината от клиен-
тите на столичната топлофи-
кация ще останат без топла
вода в началото на август,
съобщиха от дружеството.
Това са близо 11 хиляди от
общо 17 хиляди абонатни
станции в София. От 2 до 11
август ще бъде спрян ТЕЦ
“София Изток”, който ще за-
сегне 6274 абонатни станции.
За 7 дни - от 2 до 9 август, ще
спре ТЕЦ “София”. От 4400
абонатни станции към теца без
топлоподаване ще бъдат 3800.
Останалите 600 ще бъдат за-
хранени от съседните тецове в
“Люлин” и Земляне, поясни
Николай Николов, директор на
топлорайон София. От спира-
нето на двата теца ще бъдат
засегнати кварталите “Яво-
ров”, “Гео Милев”, “Изток”,
“Изгрев”, “Лозенец”, “Диана-

Близо 50%
от абонатите
на столичната
топлофикация
ще доплащат
за парно

бад”, “Младост” 1-4, “Вито-
ша”, “Дружба” 1 и 2 и участък
от централната градска част.
Спирането на ТЕЦ “София-
Изток” е заради изпитване на
газопровода от газопредели-
телна станция “Казичене” до
централата, което се прави на
10 години. Времето, когато
топлата вода ще бъде спряна,
ще се използва за смяна на
амортизирани топлопроводи
от мрежата.

Междувременно стана
ясно, че близо половината от
абонатите на “Топлофикация
София” ще доплащат за полз-
ваното парно през зимните
месеци. Това показват израв-
нителните сметки на топлин-
ните счетоводители, повечето
от които вече са разпратени
до потребителите.

49 на сто от клиентите на
“Техем” в София ще получат
изравнителна сметка със суми
за доплащане, съобщиха от ком-
панията, която отчита потреб-
лението на най-голям брой сто-
личани - 200 000.  От другия
топлинен счетоводител “Нелбо”
посочиха, че 42% от техните
клиенти ще трябва да доплащат
и само 12% имат да получават
пари от “Топлофикация Со-

фия”. При сравнение на данни-
те с предходния отоплителен
сезон за различния тип жилища
на клиентите в София става
ясно, че почти няма разлики в
това колко е струвало отопле-
нието и топлата вода, посочват
от “Техем”. Средният разход за
отопление и вода на среден тип
жилище в София от 50 до 70 кв.
м. тази година по данните на
Техем е 644,19 лв., а за мина-
лия отоплителен сезон е бил
630,23 лв. За по-малките имоти
до 50 кв. м. през 2019/2020 г.
клиентите са заплатили средно
412,38 лв., докато сега сумата
излиза 420,86 лв. От “Техем”
посочват, че за жилища с площ
70 до 100 кв. м. предния отоп-
лителен сезон сме плащали
797,06 лв., а за имоти над 100
кв. м. - 1090,23 лв.

До 31 август е крайният
срок за възражения по израв-
нителните сметки, изпратени
както от топлинните счетово-
дители, така и от самата “Топ-
лофикация София”. Както в.
“Дума” вече писа, “Топлофи-
кация София” въвежда нов
тип фактура с опростено
представяне на информацията.
Години наред разчитането на
фактурите за парното изклю-

чително много затрудняваше
абонатите. На първа страни-
ца клиентите ще могат да ви-
дят дължимата сума и срока
за плащане. Най-важната ин-
формация за потребителите
е посочена в началото, а на
следващата страница са по-
местени подробни разясне-
ния и полезни факти, посоч-
ват от столичното парно. В
новите фактури все още фи-
гурират и досегашните потре-
бителски реквизити като або-
натен номер заедно с въведе-
ните от новата информаци-
онна система номер на ин-
сталация и договорна смет-
ка. Старите и новите данни
фигурират едновременно, за
да имат абонатите до-
статъчно време да свикнат и
да се ориентират в данните.

На втора страница на об-
щата фактура клиентите могат
да видят разяснителна инфор-
мация за издадените кредитни
известия за прогнозно начис-
лена топлинна енергия. За тези,
които са избрали да заплащат
на равни месечни вноски, са
добавени фактурираните по
месеци равни месечни вноски
и прогнозно начислени суми за
отчетния период. В новата
обща фактура е направено
допълнително пояснение от-
носно възможните разлики с
изравнителните сметки, които
потребителите са получили от
топлинните си счетоводители.
Това се налага, тъй като справ-
ките от фирмите за дялово
разпределение не отразяват
извършените през отчетния
период плащания.

БЕХ взе 600 млн. евро нов заем
за погасяване на стар

Българският енергиен холдинг
(БЕХ) пласира новата си емисия евро-
облигации за 600 млн. евро, с които ще
погаси стар облигационен заем за 550
млн. евро, чийто падеж е в началото на
август 2021 г. Емисията е четвърта
поред. Първата, с която всъщност за-
почна дълговата спирала, бе за урежда-
не на дълга на дъщерната на БЕХ На-
ционална електрическа компания към
двете т.нар. американски електроцент-
рали “ЕЙ И Ес Гълъбово” и “Контур-
Глобал Марица Изток 3”, бе напълно
изплатена през ноември 2018 г. отново
със заем. Новата емисия ще бъде реги-
стрирана на Ирландската фондова бор-
са (Euronext Dublin), съобщиха от
държавния холдинг. Постигнатият го-
дишен лихвен процент е 2,45%. Пред-
вид изключително засиления интерес от
страна на инвеститорите облигацията

е била презаписана 2,3 пъти, а лихве-
ният процент съответно е най-ниският,
постигнат от Българския енергиен хол-
динг, откакто компанията участва на
международните финансови пазари.

Петгодишният облигационен заем,
който сега ще се погаси, бе взет през
2016 г. с лихва от 4,875%, а при следва-
щия, който е за 600 млн. евро, оскъпява-
нето бе 3,5%. Сега при пласирането на
15 юли на емисията - отново за 600 млн.
евро, БЕХ е постигнал 7-годишен падеж
на еврооблигациите, който ще настъпи
през август 2028 г. Постигнатият по-
нисък лихвен процент и по-дългият срок
на емисията ще помогнат на компанията
да намали допълнително ежегодните ли-
хвени разходи и да оптимизира графика
за погасяване на своите финансови
задължения за по-дълъг период от вре-
ме, твърдят от енергийния холдинг.

Министърът на транс-
порта Георги Тодоров
уволни Ангел Забуртов от
поста генерален директор
на Държавното предприя-
тие “Пристанищна инфра-
структура” , съобщиха от
министерството. В съоб-
щението няма мотиви, но
според източници, близки
до ведомството, причина-
та най-вероятно е “ин
хаус” поръчката на
държавното предприятие
“Транспортно строителст-
во и възстановавяне”. Тя е
за 350 млн. лв., които са за
удълбаване на двата кана-
ла към пристанището на
ТЕЦ “Варна”, чийто мажо-
ритарен собственик е Ах-
мед Доган. По това време
председател на борда на
директорите на предприя-
тието е бил сегашният слу-
жебен министър. Даване-
то на тази поръчка е ста-
нало зад гърба на съвета
на директорите, без подпи-
сите им. Преди седмица
финансовият министър
Асен Василев посочи про-
екта за пристанище Варна
като пример за непрозрач-
но харчене на пари.

Причината - работата
е възложена чрез ин хаус
поръчка без търг или кон-
курс директно на държав-
ното дружество “Транс-

Уволниха шефа на държавните
пристанища

портно строителство и
възстановяване”. То обаче
превъзлага работата на
друга компания.

Миналата седмица ста-
на ясно, че  администра-
тивният съд във Варна е
отменил отказа на генерал-
ния директор на Държав-
ното предприятие “При-
станищна инфраструкту-
ра” да предостави инфор-
мация за удълбочаването и
разширяването на канали
във Варненското езеро,
съобщиха от пресцентъра
на институцията. Заявле-
ние за достъп до общест-
вена информация е пода-
дено на 4 ноември 2020 г.
от гражданина С. Ц. С.,
който е поискал да бъде
предоставено копие от
сключено споразумение
между ДП “Пристанищна
инфраструктура” и
“Транспортно строителст-
во и възстановяване” за
удълбочаване на два кана-
ла на пристанище Варна и
копие от инвестиционния
проект за дейностите. След
като С. Ц. С. не получил
отговор, завел дело.

За удълбочаване на
плавателни канали в при-
станище Варна бяха отпус-
нати 350 млн. лв. бюджет-
ни средства. Целта на про-
екта е цялостно решение

на настоящите проблеми за
подход и маневриране на
корабите и от нови манев-
рени зони съобразно инве-
стиционните проекти на
пристанищните оператори,
разположени в района на
пристанище Варна, се каз-
ва в правителствено съоб-
щение от август миналата
година. Във Варненския и
Белославския залив се на-
мират ТЕЦ “Варна” и
“Пристанище ТЕЦ Езеро-
во”, от което 70% са соб-
ственост на почетния
председател на ДПС Ах-
мед Доган. След завършва-
нето на проекта “Приста-
нище ТЕЦ Езерово” ще
може да поеме зърнени
товари и контейнери, кои-
то сега се обслужват от
държавното пристанище.
Става дума за бизнес за над
60 млн. лв. годишно.

 Ангел Забуртов

Фирми с абонамент за пари от МРРБ
За краткото време на служебното

правителство не можем да правим ге-
нерални промени, придържах се към 3
неща - прозрачност, законност и бор-
ба с корупцията. Не разрешавам да се
строи без разрешение за строеж. Не
приемам никакви обяснения по този
въпрос. Това каза пред БНТ Виолета
Комитова, министър на регионалното
развитие и благоустройството. Тя
обясни, че се бори с “пагубно явле-
ние, което открива в министерството”.

Първото били фирми на абонамент,
които получават пари от министерство-
то. Втората група били фирми, придвор-

ни на министерството, които получават
конкурентно предимство. Третата гру-
па били фирми, дублиращи функции.
Трябва да се отстранят тези порочни
практики, които се отразяват на джоба
на данъкоплатеца, обясни Виолета Ко-
митова. Друга порочна практика било
една фирма да прави проект и да бъде
едновременно и изпълнител - това
било начин за надписване на сметката.
Инженерингът е начинът, по който
сметката на едно строителство може
да бъде надписана по 2, по 3, по 5 и
никой не може да разбере какво се
случва, каза Комитова.

Половин София остава
без топла вода
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Пътници са налягали на пода
на летището в португалската
столица Лисабон в очакване
да научат кога ще са полетите
им. Стачка на наземния персонал
предизвика объркване в графика
на полетите. Протестът е срещу
масови уволнения на служители
и ниските заплати

СНИМКИ БГНЕС

Въведоха вечерен час
в испански региони
Във Франция пък протестират срещу КОВИД-мерките

Кораб с българи иска
помощ заради КОВИД-19

ЕС: Спада заплахата
от „Ислямска държава”

Хиляди кубинци демонстрираха в Хавана в подкрепа на правителството. Акцията
бе проведена след протестите в страната срещу икономическото й положение. Властта
призна някои недостатъци, но обвини финансирани от САЩ сили, които експлоатират
икономическите затруднения, причинени от техните санкции

Въпреки напредъка с
ваксинацията в Испания,
някои региони отново въве-
доха вечерен час, за да
спрат разпространението на
вируса, особено сред по-
младото население, силно
засегнато от петата вълна на
епидемията.

Националната телевизия
съобщи, че милиони хора,
особено в средиземномор-
ските автономни области
Каталуния и Валенсия, а
също в северния регион Кан-
табрия, трябваше да спазват
полицейския час от 1:00 до
6:00 сутринта. Властите
подсилиха състава на поли-
цията и общинската охрана,
така че мярката да бъде спа-

зена, особено сред най-мла-
дите. След 1:00 ч. хиляди
млади хора бяха принудени
да напуснат паркове и пла-
жове, като това е минало без
инциденти. Властите в 7,7-
милионната Каталуния тряб-
ваше да разгонят общо 4000
души, неспазили комендант-
ския час. Въпреки това ръко-
водителката на местното
правителство Джоан Игнаси
Елена заяви, че ограничение-
то като цяло в провинцията
се спазва, а налагането му е
минало без арести. 80 про-
цента от населението на
Каталуния е засегнато от
комендантския час.

В резултат на вземаните
мерки намалява скоростта на

разпространението на зара-
зата както в Каталуния, така
и в автономната област Ка-
стилия и Леон, твърдят ме-
стните здравни власти. Те
очакват пред следващите дни
да спадне процента на инфек-
циите.

В същото време в съсед-
на Франция над 110 000
души взеха участие в проте-
сти срещу КОВИД-мерките
в страната, съобщи местен
телевизионен канал. Демон-
странтите се противопоста-
вили на КОВИД-паспорти-
те и ваксинациите. По дан-
ни на Министерството на
вътрешните работи около
18 000 души са демонстри-
рали в Париж. В регионите

са били проведени 136 ак-
ции с участието на около 96
000 души.

Миналия понеделник пре-
зидентът Еманюел Макрон
направи телевизионно обръ-
щение към нацията. В него
очерта редица нови мерки за
ограничаване на епидемията.
От началото на август във
Франция ресторанти, барове,
търговски центрове, самолети
и влакове за дълги разстояния
ще изискват КОВИД-паспорт,
показващ ваксинация или от-
рицателен резултат от теста
за COVID-19. От 21 юли ще
се изисква такъв документ при
посещение на фестивали,
представления и увеселителни
паркове на открито.

“Ислямска държава” вече не разполага с капацитет за
изпращане на терористи в Европа заради действията, пред-
приети от международната коалиция”, увери пред в. “Льо
Монд” антитерористичният координатор на ЕС Де Керхов.
Той все пак предупреди, че “заплахата като цяло остава”,
включително чрез “изолирани участници, без пряка връзка с
организацията”. Координаторът наблегна на засилването на
екстремизма в части от Африка, заявявайки, че е “от съще-
ствено значение е да се предотврати появата на този конти-
нент на нов “халифат”, който би могъл да застраши Европа”.

Дипломатът отбеляза, че сътрудничеството между наци-
оналните разузнавателни служби “значително” се е увеличи-
ло след терористичната атака през 2015 г. срещу френския
сатиричен вестник “Шарли Ебдо”, когато загинаха 12 души.

Той обаче добави още, че десните движения също са
опасност, а в някои страни от ЕС, включително Германия, те
са смятани за не по-малка заплаха от джихадизма. Според
експерта различните десни групи поддържат връзки чрез
интернет.

Товарен кораб с екипаж, част от който вероятно е зара-
зен с КОВИД-19, ще акостира във Фримантъл, Западна
Австралия, съобщи “Канбера таймс”. В екипажа има българ-
ски моряци.

Корабът “BBC California”, който плава под флага на
Антигуа и Барбуда, е напуснал Египет на 8 юни и оттогава
е бил в три пристанища в Индонезия. Седем души от 14-
членния екипаж са се почувствали зле около 12 юли и капи-
танът е поискал медицинска помощ. Премиерът на щата
Западна Австралия Марк Макгоуън заяви, че плавателният
съд ще може да акостира във Фримантъл само за медицински
преглед и специален лекарски екип ще се качи на борда.
“Смятаме, че на борда на този кораб има КОВИД-19, така
че ще бъдат взети всички предпазни мерки”, увери той.

Болните членове на екипажа са шест филипинци и един
руснак. Останалата част са български, руски и украински
моряци. Те са изолирани в отделни кабини и в момента не
се нуждаят от медицинска помощ. По последни данни, ко-
рабът вече е хвърлил котва във Фримантъл.

Гърция ще охранява
границите си с балони

Гърция направи първите стъпки

към изпълнението на план на Евро-

пейската агенция за гранична и бре-

гова охрана за наблюдение на грани-

ците си с използване на аеростати,

пише гръцкия в. “Катимерини”.

Първият от двата балона вече е на

летището в Александруполис в севе-

роизточна Гърция. Вторият балон

трябва да бъде разположен в нача-

лото на август във военна застава

на остров Лимнос. Те ще дадат

представа за движенията не само по

море, но и по гръцко-турската су-

хопътна граница.

САЩ и Франция
предупредиха Ливан

Държавният секретар на САЩ

Антъни Блинкен и френският външен

министър Жан-Ив Льо Дриан са из-

пратили съвместно секретно писмо

до ливанския президент Мишел Аун.

Те настояват да се вземат спешни

мерки за извеждане на страната от

политическата и социалната криза,

пише френското издание “Журнал

дьо Диманш”. Писмото предупреж-

дава, че от края на юли ЕС може да

наложи санкции срещу ливанските

лидери, които блокират нормализи-

рането на ситуацията в страната.

Идилични градове
в Калабрия плащат
за население

Италианският регион Калабрия

предлага до 28 000 евро за три

години на всеки, който реши да се

премести в един от няколкото града

с население по-малко от 2000 жите-

ли. Новите жители трябва да се

ангажират да започнат бизнес там:

или да отворят нещо свое, или да

инвестират във вече съществуващ.

Друго условие е да се преместят

напълно там и да се регистрират в

един от градовете. Възрастта на

кандидатите не бива да надвишава

40 години.

Осем ранени при
стрелба в САЩ

Най-малко осем души са били

ранени в събота при въоръжено на-

падение в Портланд, американския

щат Орегон. Един човек е с опасност

за живота. Според органите на реда,

нападателят е успял да избяга преди

пристигането на полицията. Място-

то е отцепено, инцидентът се раз-

следва.
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Броят на жертвите след
опустошителните наводнения
в Западна Германия се увели-
чи до най-малко 156, гласи
полицейски доклад, публику-
ван в Кобленц. Само в един
район на Арвайлер (провинция
Рейнланд-Пфалц) броят на
жертвите на бедствието се е
увеличил до 110.

Освен това в събота вечер-
та управлението на кризисни
ситуации в Траунщайн обяви,
че поради наводненията е обя-
вен извънреден режим в юго-
източната част на провинция
Бавария. Напрегната е ситуа-
цията и в източната част на
друга германска провинция
Саксония.

Наводнение с “историчес-
ки размери” заплашва югоиз-
точна Германия, твърди изда-
нието “ФОКУС Онлайн”, по-
зовавайки се на експерти в
областта. Те изчисляват, че
нивото на реките Берхтесгаде-
нер Ахе, Траун и Тиролер
Ахен може рязко да се пови-
ши. Редица къщи вече са на-
воднени в някои населени ме-
ста. Нивото на водата само в
Берхтесгаденер Ахе вече е с
1,5 м по-високо от предвиде-
ното.

От понеделник на запад и
югозапад на Германия валяха
силни дъждове, причиняващи

Наводненията в Германия
взеха 156 жертви
Природната стихия удря Швейцария, Франция и Чехия

опустошителни наводнения от
прелелите реки в района. Най-
засегнати са провинциите Се-
верен Рейн-Вестфалия и Рейн-
ланд-Пфалц.

Междувременно кандидат
канцлерът на десницата Армин
Лашет трябваше се извини, след
като видеозаписи го показаха
да се смее при посещение с пре-
зидента Франк-Валтер Щайн-
майер в бедстващ район, преда-
де агенция “Блумбърг”. Докато
Щайнмайер търсеше думи, за да
изрази скръбта си и да обещае
помощ, Лашет разговаряше с
придружаващата го делегация и
в един момент избухна в смях.
“Това беше неподходящо и
съжалявам”, написа Лашет в
“Туитър”, след като политичес-
ки съперници и коментари го
критикуваха в социалните ме-
дии. Лашет е регионален пре-
миер на Северен Рейн-Вестфа-
лия, която даде втория по голе-
мина брой жертви на наводне-
нията в региона. Очаква се на
парламентарните избори този
септември той да стане наслед-
ник на Ангела Меркел на канц-
лерския пост.

Агенция ДПА съобщи и за
наводнения в Саксонска Швей-
цария на границата с Герма-
ния и Чехия. Отрязани са от-
делни населени пунктове,
прекъснати са железопътни

връзки. Бедствието е предиз-
викано от поройните дъждове,
изсипали се в съботния ден.

Тежки наводнения са реги-
стрирани и в Източна Фран-
ция. От проливните дъждове
са прелели реките в няколко
общини, в един от департамен-
тите там бе обявено “оранже-
во” ниво на опасност. Гражда-
ните са съветвани да не изли-

зат. В помощ на населението
бяха привлечени 135 спасите-
ли и 28 полицаи. Улиците и
пътищата на населените места
са затворени. Някои хора се
евакуират сами. Наводнение
имаше и в Лион.

В северния чешки район
Либерец бяха евакуирани жи-
тели на две села поради рязко-
то покачване на нивото на

водата в местните реки и водо-
еми след обилни дъждове,
съобщи чешката телевизия.
Водата от преливащи реки,
потоци и езера наводни мазе-
тата и първите етажи на десет-
ки къщи. В град Дечин, през
който тече река Елба, няколко
улици са наводнени. Движени-
ето на превозни средства в
града е ограничено.

СНИМКА БГНЕС

Така изглежда наводнена магистрала в германския град Ерфстад

Дипломати от Фран-
ция и Армения провеж-
дат интензивни срещи в
Ереван, Париж и Ню
Йорк, където се намира
централата на ООН, за
да се опитат да делиги-
тимират тристранната
декларация за прекра-
тяване на огъня в На-
горни Карабах, приета
на 9 ноември 2020 г.,
пише руският вестник
“Московский Комсо-
молец”.

Този документ бе
подписан от азербайд-

Убит е демонстрант
на протести в Иран

Млад мъж беше заст-
релян на втората нощ от
протести заради недости-
га на вода в Югозападен
Иран, предаде държавна-
та агенция ИРНА. Стра-
ната е изправена пред
най-тежката си суша от
50 години насам. В ня-
колко града в богатата на
петрол провинция Хузе-
стан избухнаха размири-

САЩ възнамеряват да изградят разузнавателна
база във Великобритания, за да могат да “засичат
опити на Русия и Китай да деактивират жизнено-
важни спътници”, съобщава “Скай Нюз”.

Технологията дава възможност да се разпознае
обект с размерите на футболна топка на разстояние
до 36 000 километра. Има планове за изграждане на
три радарни бази по целия свят, включително в
Шотландия или южната част на Англия, както и в
американския щат Тексас и Австралия, съобщиха
няколко представители на космическите сили на
САЩ. “Това е необходимо, защото искаме да осигу-
рим непрекъснат мониторинг на цели, които могат
да застрашат нашите системи в геостационарна ор-
бита”, обясни подполковник Джак Уокър. Първото
съоръжение се планира да бъде пуснато в експлоа-
тация до 2025 година.

Париж и Ереван преразглеждат
споразуменията за Карабах

жанския президент Ил-
хам Алиев, руския му
колега Владимир Пу-
тин, арменския преми-
ер Никол Пашинян и
фактически сложи край
на войната в региона.

Въпреки това една
от трите страни, подпи-
сали този документ,
може да преследва дру-
ги интереси днес, комен-
тира изданието. Според
източник, близък до
дипломатическите сре-
ди, френският държава-
не глава Еманюел Мак-

рон и Никол Пашинян
обмислят възможност-
та да приемат нов план,
предлагащ преразглеж-
дане на предишната ре-
золюция на Съвета за
сигурност на ООН за
Нагорни Карабах. Ако
тази информация бъде
потвърдена, подобна
стъпка може да има се-
риозни последици.
Очевидно Париж, чрез
нова резолюция на СС
на ООН, иска да играе
ролята на водеща сила.
В проекта се разглеж-

да възможността за
въвеждане на френски
войски не само в Южен
Кавказ и по арменско-
азербайджанската гра-
ница, но и за влизане в
Карабах. Никол Па-
шинян беше първият,
който изрази идеята за
чуждестранна намеса
в Армения и той по-
втори тази своя идея
по време на срещата
си с председателя на
Европейския  съвет
Шарл Мишел на 17
юли 2021 г.

САЩ правят бази
за следене в Космоса

ци заради водната криза,
засегнала домакинствата,
селското стопанство, жи-
вотновъдството и довела
до прекъсвания на елект-
розахранването, пише
Ройтерс. Демонстранти-
те палят гуми, за да бло-
кират пътищата, силите
за сигурност се опитват
да разпръснат тълпите
със стрелба.

Държавният секретар на
САЩ Антъни Блинкен призова
американските дипломати в
чужбина да не премълчават про-
блемите с правата на човека и
демокрация в Щатите, защото
това е част от политиката на
Вашингтон да развиват тези
сфери. Според вестник “Поли-
тико”, до посолствата им по
света е изпратен вътрешен цир-
куляр.

Блинкен с нови заръки към дипломатите
Блинкен смята, че такъв под-

ход ще помогне да се “обезоръ-
жат критиците и скептиците,
които ще се опитат да използ-
ват” недостатъците на Вашинг-
тон, за да подкопаят неговото
“глобално лидерство по тези
въпроси”. “Това означава, че
ние признаваме несъвършенст-
вото си. Ние не смитаме боклу-
ка под килима. Ние се борим
открито с това”, се казва в

писмото на Блинкен. Този под-
ход включва и критика към
съюзниците на САЩ.

Блинкен настоява диплома-
тите да подкрепят демократич-
ните реформи, усилията на на-
селението срещу технологиите
на наблюдение, достъпа до ин-
формация, борбата с корупция-
та и защита на права дори в
държави, на които САЩ доста-
вят оръжие.
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СЛУЖБА. Отбелязва се от
1999 г. На тази дата през
1879 г. е издаден указ на княз
Александър I, с който се на-
значават първите български
дипломатически представи-
тели в чужбина. Драган Цанков, Евлоги Георгиев
и Димитър Кирович са изпратени да защитават
българските интереси в Цариград, Букурещ и
Белград.

1877 - СЪС СЛАВНА ПОБЕДА ЗАВЪРШВА
ПЪРВАТА ШИПЧЕНСКА БИТКА ОТ РУСКО-ТУР-
СКАТА ВОЙНА. Османските
орди отстъпват, а руските
войски под командването на
ген. Йосиф Гурко установя-
ват контрол над стратеги-
ческия проход. Боевете на Шипка имат решава-
що значение за бъдещото разгръщане на руските
настъпателни действия.

1879 - ОСНОВАН Е “ДЪРЖАВЕН ВЕСТНИК”.
Излиза за първи път в София на
28 юли 1879 г. първоначално
веднъж седмично, а от 1891 г. -
всеки присъствен ден. През първи-
те 12 години е държавно инфор-
мационно издание, като помест-
ва официални съобщения, новини и телеграми от
чужбина. По-късно се ориентира към публикуване
на влезлите в сила нормативни актове. Излиза до
30 ноември 1950 г., когато е заместен от “Извес-
тия на Президиума на Народното събрание”. След
1989 г. издаването му е възобновено.

1880 - УЧРЕДЕН Е ПЪРВИЯТ БЪЛГАРСКИ
МЕДАЛ “ЗА ОСВОБОЖДЕНИЕТО 1877-1878 Г.”.
Инициативата е на княз Алек-
сандър I. Създаден е по повод
третата годишнина от кръво-
пролитните боеве на Българ-
ското опълчение при Стара За-
гора. По-късно медалът е
връчен на всички опълченци.

1903 - ФИНАЛ НА ПЪРВИЯ ТУР ДЬО ФРАНС.
Най-престижното колоез-
дачно състезание в света се
провежда на територията
на Франция и съседните й
държави в продължение на
около 3 седмици през юли.
Победител става колоез-
дачът, завършил целия тур с най-добро време.
Французинът Морис Гарин е първият носител на
приза. Освен букет цветя той получава чек за
3000 франка и покана за участие в следващото
състезание.

1916 - В ДОБРИЧ СЕ РАЖДА ДИМИТЪР СПИ-
САРЕВСКИ, ЛЕТЕЦ-ИЗТРЕБИТЕЛ (УМИРА 1943
Г.). Загива при първия си боен
полет на 20 декември, след
като сваля тежък американ-
ски бомбардировач Б-24 чрез
въздушен таран по време на
бомбардировките на София през Втората све-
товна война. Произведен посмъртно в чин капи-
тан. Погребан е на Алеята на летците в Цент-
ралните софийски гробища.

1980 - ЗАПОЧВАТ ЛЕТНИТЕ ОЛИМПИЙСКИ
ИГРИ В МОСКВА (ДО 3 АВГУСТ). Поради навли-
зането на съветските войски в
Афганистан в края на 1979 г.
западните страни обявяват
бойкот на игрите. Символ на
олимпиадата е руското мече
Миша. България записва най-до-
брото си представяне на олимпиади - 41 отличия
(8 златни, 16 сребърни, 17 бронзови) и трето
място в класацията по медали. Шампиони са гим-
настикът Стоян Делчев, кануистът Любомир Лю-
бенов, боксьорът Петър Лесов, щангистите Янко
Русев и Асен Златев, борците Валентин Райчев,
Исмаил Абилов и Георги Райков.

Пак само загуби

Търговските друже-
ства, собственост на
Столичната община, за
поредна година не успя-
ват да се справят с ра-
ботата си. Някои от тях
продължават да трупат
загуби за милиони, дру-
ги все пак успяват да се
задържат със скромни
печалби. При всеки не-
благоприятен резултат
управляващите измислят

извинение, като напри-
мер, че те предоставят
социални услуги и печал-
бата не бива да е на всяка
цена. Тази година оправ-
данието е КОВИД-криза-
та. Другото лято, когато
излязат поредните фи-
нансови отчети, причи-
ната пак ще се крие,
заметена под друга
черга.

Фактите обаче гово-
рят сами за себе си - 102
милиона лева са загуби-
те на общинските фир-
ми за една година. Неза-
висимо от здравните
проблеми, стагнацията
или различните услож-
нения, които падат не-
знайно откъде на глави-
те на ГЕРБ, резултатите
говорят за некадърно
управление или открито
нежелание за справяне с
отговорностите.

Финансовите дефи-
цити се трупат неслу-
чайно в най-важните
сектори - парното и
транспорта. “Топлофи-
кация” продължава да е
пред фалит, въпреки все
по-високите цени, и там
нещата изглеждат обре-
чени. Загубите на пар-
ното са толкова много,
че като нищо можем да
очакваме поредните ка-
дрови смени на високо
ниво.

Превозът на пътни-
ци и паркирането оста-
ват най-неумело управ-
ляваните сфери. Авто- и
електротранспортът и
метрополитенът перио-
дично си разменят мес-
тата и напълно нелогич-
но излизат ту на минус,
ту на плюс, а отгоре
надменно ги гледа
Центърът за градска

мобилност, който раз-
пределя пари и едновре-
менно играе ролята на
черна дупка.

Третата сфера, в ко-
ято Столичната община
не успя да постигне ус-
пех, е чистотата. След
като години наред кмет-
ството дарява милиони
на външни фирми и ос-
тави собственото си
дружество без работа и
перспективи, тази годи-
на го прекръсти, вмени
му различни дейности,
осигури му средства без
обществени поръчки и
накрая миряса.

Нещата щяха да из-
глеждат доста по-раз-
лични с по-добри ръко-
водства и системен кон-
трол. Столичната иконо-
мика има много по-го-
леми ресурси, но няма
кой да ги реализира.

Деси ВЕЛЕВА

От стр. 1

Николай Василев явно
или не осъзнава, или така
му изнася, но ситуацията
след появата на КОВИД-
кризата е коренно различ-
на в cвeтoвeн мaщaб.
Зaтвориха се не само
бизнеси, но и хoрa пo
дoмoвeтe им, ocтaнали
бeз дoхoди. Рacтящитe
цeни нe стряскат госпо-
дина, той нe ce интe-
рecувa кaк oцeлявaт
пeнcиoнeритe. Не го
вълнува ЕС - навсякъде
по света зacтъпвaт
coциaлнитe пoлитики, а у
нас те по традиция са
изocтaвeни. Навсякъде
приемат високи бюджет-

ни дефицити и държавни
разходи като правилна
политика поне в кратко-
срочен план. Така се га-
рантира, че доходите на
хората ще пострадат по-
малко.

Слави Трифонов и
ИТН защитиха “рефор-
матора” Василев и го
оттеглиха, но не казват
дали и следващият няма
да е като него. От по-
ведението им разбира-
ме, че отново ще поста-
вят останалите партии
пред свършен факт,
вместо първо да прове-
дат разговори и консул-
тации, които да им
подскажат варианта за
широка парламентарна

подкрепа. И няма зна-
чение дали това е
съзнателен ход към
нови избори, или еле-
гантна абдикация от
управление.

На хората им писна
както от всекидневните
писъци и брифинги на
ГЕРБ, така и от опити-
те на другите политиче-
ски сили да “опитомя-
ват” първия мандатоно-
сител. Ако едни се оп-
равдават с тежки плену-
ми и процедури, за да
решават, други излизат
с унизителни реверан-
си, вместо да отговорят
струва ли си такава
подкрепа и на каква
цена.

Ако политиците ни
бяха малко по-мъдри и
отговорни, можеха да
организират нещо като
мини кръгла маса, на
която да изяснят какво
очаква обществото от
тях. Имат за това до-
статъчно сламки - лет-
вата, зададена от слу-
жебния кабинет, е
добър ориентир. Оста-
налото са игрички, при
които всеки се прави на
велик и гледа да преца-
ка другия. Като нищо
пак ще ни пратят на из-
бори, които ще върнат
ГЕРБ на бял кон.

Защото търпението
за този тормоз и разиг-
раване е към края си.

Докога ще...

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Не се случва често научен
институт у нас да получи толко-
ва думи на признателност и та-
кива награди. Националният ар-
хеологически институт с музей
(НАИМ) при БАН бе награден
в края на миналата седмица със
златен плакет на президента
“Св.св. Кирил и Методий” и с
почетен златен плакет на БАН -
за изключителен принос в изу-
чаването на историческото и
културното наследство по земи-
те ни. Едва ли тъкмо археолози-
те може да бъдат впечатлени със
злато, но на благодарност от
държавата те не се радват чес-
то. Поводът този път е знамена-
телен - навършиха се 100 годи-
ни от създаването на Археоло-
гическия институт - първия на-
учен институт в България.

На 16 юли 1921 г. излиза
указ на цар Борис III, с който е
утвърден законът за създаване-
то на института. Той съдържа
половин страничка текст и ня-
колко точки, но всъщност те
казват всичко за работата и це-
лите на археолозите, нищо не е
загубило актуалността си и до
днес, отбеляза директорът на

100 години под ръка
с хилядолетията
Националният археологически институт с музей при БАН чества своя век

Велиана ХРИСТОВА

участие. А при комплексния
международен одит за научната
дейност на институтите на ака-
демията ни през 2009 г. (единст-

реакция, когато бившият ни
премиер се отнесе към проучва-
телите като към слуги, пречещи
на мераците му за магистрални
строежи (“да си взимат кереми-
дите и да се махат”). А подвла-
стни нему администрации дори
се опитаха да изкарат, че архе-
ологията не е наука, а е “стро-
ително-ремонтна дейност”. И
това по адрес на учени, които
събират овациите на всички
свързани със знанието институ-
ции по света! По адрес на хора-
та, откриватели на знакови обек-
ти в България, обслужващи с ре-
зултатите от проучванията си
цяла България - държава, общи-
ни, министерства, структури на
националната сигурност.

На екрана в централната зала
на НАИМ по време на честване-
то на 100-годишнината през ця-
лото време се сменяха кадри с
ликовете на титаните на родната
археология и на проучваните от
тях обекти. Ще разберете, че
няма как тук да се разкаже за
всички тях, само като видите зна-
ковите имена със световна сла-
ва: Вацлав Добруски, Бодан
Филов, Иван Велков, Рафаил
Попов, Андрей Протич, Иван
Венедиков, Тодор Герасимов,
Гаврил Кацаров, Андрей Грабар,

Кръстьо Миятев, Никола Мав-
родинов, Станчо Ваклинов, Ди-
митър Димитров, Дойно Дойнов,
Димитър Ангелов, Велизар Вел-
ков, Димитър Овчаров, Хенрие-
та Тодорова, Йорданка Юруко-
ва, Рашо Рашев, Георги Китов.
Постоянно срещаме в медиите
имената на видни проучватели
като Маргарита Ваклинова,
Бони Петрунова, Станислав
Станилов, Васил Николов, Люд-
мил Вагалински, Диана Гергова,
Николай Сираков, Даниела Агре
и десетки други, всякак ще се

вения досега у нас) получи най-
високата възможна оценка.

Не е редно да се сравняват
науки, но не е пресилено, ако
кажем, че приносът на археоло-
зите за страната ни няма равен
на себе си. На тях се дължи
онова, с което можем да се гор-
деем - знанието, че българските
земи и българската държава са
темел на европейската култура
- от праисторията, през антич-
ността и до Средновековието.
Всеки българин знае за тракий-
ските злата и гробници, посеща-
ва постоянните и временните
експозиции на НАИМ, посреща
с интерес всяка нова изложба за
средновековните ни столици и
други обекти. Археолозите ви-
наги са атрактивни за хората,
макар че по-рядко се обръща
внимание на къртовския научен
труд, който стои зад откритията
им. Защото археологията далеч
не е само разкопки, тя е и обра-
ботване, анализиране и осмис-
ляне на огромен обем информа-
ция и източници за миналото,
популяризирането й сред обще-
ството. Земите ни пазят следи
от седем цивилизации, където
копне човек, излизат един над
друг пластове от културата на
различни епохи.

Не само за учените, но и за
неизкушения в науката човек
археологията е и емоция, знак
на националната ни идентич-
ност. Затова имаше и масова

СНИМКИ АВТОРКАТA

Снимка в деня на юбилея

Проучване на неолитно селище
отпреди 8000 г. край Мурсалево

обиди някой, че го пропускам.
Когато неотдавна НАИМ в

съдружие с музеите в страната
откри поредната временна из-
ложба “Поток през времето”,
директорът доц. Христо Попов
подчерта, че в последните две
години НАИМ се утвърждава
като най-голямата изследовател-
ска институция за археология в
Югоизточна Европа, постигаща
много високи професионални
стандарти. Голямата радост е, че
покрай газопроводните проекти
Централна Северна и Североза-
падна България се завръщат сред
проучваните земи у нас. А ина-
че, как да изброим всички знако-
ви паметници, открити и про-
учени от учените на НАИМ -
праисторически пещери като
Деветашката и Козарника или
могилата в Караново, рудници-

Доц. Попов (в средата) с ветераните на института
Станислав Станилов, Маргарита Ваклинова, Мария Чичикова

ЧестванетоНАИМ доц. Христо Попов.
Преди 100 години е записано и
още нещо: че държавата осво-
бождава института от всякакви
“данъци, такси и берии”. За
съжаление, официалните гости
за честването на юбилея, както
обикновено се случва, си бяха
тръгнали след произнасянето на
приветствията и не чуха тези
думи. Не давам акъл на днешни-
те политици, но им предлагам
да минават през курс по това
какво предшествениците им са
правили, каза доц. Попов.

Вече един век институтът
проучва, изучава, опазва и екс-
понира наследството по нашите
земи. Неговият музей е най-ста-
рият в България, съществува
официално от 1892 г. През 1947
г. институтът е включен заедно
с археологическия музей в
състава на БАН, а през 2007 г.
получава статут на национален.
И досега музеят се помещава в
сградата на бившата Буюк джа-
мия (15 в.) Днес НАИМ е най-
голямата научна институция в
Югоизточна Европа, специали-
зирана в областта на археологи-
ята. Той задава стандартите, той
е координатор и ръководи ме-
тодически всички теренни архе-
ологически проучвания в стра-
ната, учените му са начело на
екипите, проучващи множество
основни археологически обекти,
включително на експедиции у
нас с активно международно

те в Ай Бунар, солниците в
Провадия, некропола в Дуван-
лий, Севтополис, гробниците в
Долината на царете, при Мезек,
в Свещари, Жаба могила, Алек-
сандрово, вила Армира, антич-
на Сердика, Хераклея Синтика,
Никополис ад Иструм и Нико-
полис ад Нестум, Перперикон,
комплекса в Каварна, среднове-
ковните столици Плиска, Вели-
ки Преслав и Търновград... Само
названията биха заели всички
страници на вестника.

Оценката днес е за делата на
предшествениците, по чиито
стъпки се опитваме да вървим и
да предадем опита си на по-мла-
дите, обобщи юбилея доц. По-
пов. Сега НАИМ има шест сек-
ции - Праистория, Тракийска ар-
хеология, Антична археология,
Средновековие, Нумизматика и
епиграфика, Интердисциплинар-
ни изследвания и Археологичес-
ка карта на България, както и два
филиала - в Шумен и във Велико
Търново. Институтът е предпо-
читан партньор на множество
чуждестранни университети и
сродни научни центрове в цяла
Европа, Япония и Канада. Рабо-
ти по много международни про-
екти. Само в Южна Америка,
Южна Африка и Антарктида не
са стъпвали неговите учени. Но
в следващите 100 години има
време, нали?



2021
АКТУАЛНО

ПОНЕДЕЛНИК

19 ЮЛИ10

Българите
гласувахме
срещу България
Мнозинството избиратели нямаше нищо против
да останем най-бедните в Европа, а една пета
са влюбени до уши в мутренската демокрация

Електоралните показатели
на сегашните избори са про-
тивопоказни за оцеляването
на страната ни и за ценност-
ното здраве на българина.

На 11 юли гласувахме сре-
щу страната си по три причи-
ни. Първата е заради ниската
избирателна активност от
41%. Рисковано е да говориш
срещу “гласа народен”, но
ниската избирателна актив-
ност трябва да бъде направо
анатемосана като национална
заплаха, която идва не от
Путин или от комунизма, а от
българския манталитет. Бълга-
рия е в демографска катастро-
фа, просто чезне като населе-
ние. 30-те години западни цен-
ности ни стопиха с 2 милиона
души (от ниска раждаемост,
висока смъртност и емигра-
ция). Ако сега сме 6,9 милио-
на, международни прогнози
вещаят, че ще се  стопим в
средата на века до малко над
(че и под) 5 милиона. А в края
му и в началото на следващия
век българското население
може да падне до 3,4 милио-
на, като ние, българите, ще
бъдем малцинство пред цига-
ни и турци. Когато 18-годиш-
ният ми син стигне до моите
вече 66 години, той ще бъде
от малцинството. Във всеки
случай децата му ще бъдат в
тази категория.

Вече берем душа в интен-
зивното на историята. Но за
да се изправим на крака и да
излезем оттам не с краката на-
пред, мерки трябва да се взи-
мат точно сега. И се предпо-
лага, че тези мерки ще бъдат
одобрени от българите от раз,
на първо четене, с две ръце. Е
да, ама не, България

удари на камък

На камъка на онези 59%
уж българи, които не гласува-
ха. И те са повече от гласове-
те за партиите на антистатук-
вото и протеста.

Интересно ще е социоло-
гическите агенции да напра-
вят профил на негласуващия
българин. Вероятно ще има
група на “невменяемо” аполи-
тичните. Или такива, които
дават ухо за политиката, но
си казват, че от техния глас
нищо не зависи. Или група
хора, които се придържат към
определени политически тече-
ния, но не харесват лидерите
им, техните действия и ги на-
казват с оплюване, накрая - с
негласуване. Или пък група,
за която “нейните” партии и
политици не са достатъчно
било десни, било леви, било
центристки, било твърди или
обратното - гъвкави и компро-
мисни. Получава се като в на-
родната мъдрост “няма уго-
дия”. Ние гласуваме, само ко-
гато сме влюбени до уши в
партията си. Само че един
пълноценен политически жи-
вот и държавното управление
са сложни процеси и светов-
ният опит показва, че те мо-
гат да вървят, когато една по-
литическа сила е по-малко или
най-малко харесвана, когато
дори е по-малко зло от оста-
налите сили.

А едва ли ще е малка и
групата, която смята полити-
ческия елит у нас за вреден,
хваща я алергия от него и за-
това не гласува. Такива хора
смятат политиците за маска-
ри, мошеници, нарциси, лапа-
чи и съответно недостойни за

Юри МИХАЛКОВ

техния глас и за усилието им
да извървят 100-200 метра до
избирателната секция.

Не че в последните 30 го-
дини демократичната ни по-
литическа класа не е давала
поводи за подобно отноше-
ние. Но този път, на 4 април
и на 11 юли, нещата бяха
други. Първо, чрез силни уп-
равленски програми и соци-
ални мерки срещу бедността
и убийственото социално не-
равенство две от влезлите в
парламента партии показаха,
че са “в час” с националната
заплаха и предложиха лече-
ние срещу демографската
кома. Това са БСП и “Изпра-
ви се! Мутри вън!”. В техни-
те програми и послания “на
терен” или из социалните
мрежи имаше мерки и за по-
вече работни места, и за по-
високи доходи, и за солидни
финансови и други помощи за
по-висока раждаемост и мно-
годетни семейства, и за пен-
сионерите, и за учениците, и
за лекарства и достъпно лече-
ние, и срещу бягството на
млади хора навън.

БСП има и цяла програма
срещу обезлюдяването на Се-
верозапада, който е сред най-

бедните региони не само у
нас, но и в ЕС. Имаше и други
мерки (икономически, финан-
сови, административни), без
които стопяването на нацията
не може да се спре. За адек-
ватна социална и демографска
политика се говори и в пре-
дизборната програма на “Де-
мократична България”.

Този път нещата бяха дру-
ги и заради

масовата вълна
срещу модела на ГЕРБ

и лидера му. Българинът ско-
чи срещу обедняването на
мнозина и забогатяването на
малцина, срещу задкулисие-
то, злоупотребите с общест-
вените поръчки, подкупа на
Васил Божков за премиера,
несъбраните по тази причи-
на хазартни данъци в размер
на 700 милиона лева, пачка-
та банкноти и кюлчета в нощ-
ното премиерско шкафче, фа-
воризирането на “нашия биз-
нес”, търговията със здраве-
то. Срещу всичко онова, ко-
ето гони младите в чужбина
и ни тласка към демографска-
та гибел.

Създаде се впечатление, че
и политическият ни елит, и
обществото като цяло не про-
сто осъзнават най-опасните
състояния на нацията и
държавата, но и са готови да
действат срещу тях.

Но ето, че тази готовност
се оказа измамна, във всеки
случай тя липсва у масовия
българин, след като 59% де-
монстрираха непукизъм за
националната заплаха. Сякаш
е електорат на друга държа-
ва, на благоденстващ и дово-
лен народ. Тези негласували
59% всъщност гласуваха сре-

Вижте само как в тази про-
грама икономиката (или създава-
нето на работни места) е
изхвърлена от челната тройка (6-
о място); социалната политика
или битката срещу бедността,
която е най-големият ни бич, е
натикана чак на 14-о място, а
финансите са удостоени с по-
следното място. В същото време
на екологията е отредено при-
личното 9-о място, далеч преди
социалната политика и финанси-
те. Не ще и съмнение, че трябва
да дишаме чист въздух, но първо
трябва да останат достатъчно
българи, за да го дишат.

А сега вижте първата трой-
ка в програмата на “Има такъв
народ”: администрация и елек-
тронно управление, външна по-
литика и енергетика. Сами по
себе си важни сфери, но не с
приоритет пред мерките срещу
бедността, социалното неравен-
ство, ниската раждаемост и ви-
сока смъртност, от които
всъщност изпаднахме в демо-
графската кома.

Както с програмата, така и с
поведението си Трифонов де-
монстрира

погрешна диагноза
и лечение

на българските беди и неволи.
На фона на масовата бедност
той предложи нови хомоти за
населението - частни магистра-
ли, приватизиране на държавна-
та банка за помощ на малките и
средните предприятия, абсурд-
ни полети в Космоса!

В края на миналата седмица
видяхме политически корекции
на ИТН. Партията била готова
да води диалог за политики, а
не за постове, да промени пред-
ставения вече проект за прави-
телство, обяви също в кого виж-
да потенциални партньори.
Някои приеха това като
насърчителен сигнал, други -
не. Дори и да не сме предубе-
дени към ИТН, все пак, когато
утре хората на Слави получат
мандата и седнат да преговарят
с другите партии за приоритет-
ните си политики, те ще изхож-
дат пак от същата тази програ-
ма, която се разминава с най-
острите болежки на българина.

Така че онези 24,08% от
българите, предпочели ИТН,
могат също да бъдат поставе-
ни в графата на българите,
дали всъщност гласа си да ос-
танем и бедни, и социално
разслоени, и чезнещи. А дали
щеше да бъде така, ако бяха
помислили над програмата на
ИТН и бяха я сравнили с про-
грамите на другите партии?
Стига, разбира се, да си бяха
дали труда да ги прочетат и да
поразмишляват върху тях.

На 11 юли гербаджиите може
и да са загубили 195 542 гласа,
но са спечелили достатъчно
(23,51%), за да бъдат на по-мал-
ко от процент под победителя.
Стотни от секундата са ги дели-
ли от първото място. Да, ГЕРБ
се сриват, но процесът е мъчи-
телен и все още не изглежда
напълно необратим. А след
всички разкрития за  безобрази-
ята на тази партия, при вота тя
би  трябвало да изпадне поне от
челната тройка. Това често се
случва в нормалните държави,
дори в такава “образцова мафи-
отска” държава като Италия.

По същество една пета от
българите гласуваха да останат
мутри и да се съхрани мафиот-
ско-бандитския модел на власт-
та. Какво друго е това, ако не
вот срещу България?

щу страната си, не просто
срещу бъдещето й, а срещу
оцеляването й.

Наказаха не една
или друга партия

а каузата “България”. Наказаха
я да остане най-бедната в ЕС и
на последните места в различ-
ните еврокласации.

В мащаба пък на драматична-
та ни историческа съдба те гла-
суваха и срещу Левски, Ботев и
всички, загинали, за да я има
България. Нищо, че развяват
българския флаг от спортни три-
буни или на фолклорни концер-
ти, че пеят националния химн
или възрожденски песни. Тяхна-
та електорална апатия означава,
че им е все тая, ако остане и
политическият бандитизъм на
ГЕРБ. Дали не навлизаме във
фаза, когато маскари се оказваме
ние, избирателите? Левски е каз-
вал, че българинът обича свобо-
дата, ама ако му я поднесат на
тепсия. В нашия случай фразата
би звучала така: българинът оби-
ча Европа и нормалността, ама
ако други му я гласуват.

Второ явление е победителят
на изборите. Слави Трифонов и
партията му са чиста проба са-
модейци в политиката, но се
държаха като недосегаеми гра-
фове. Както предизборната про-
грама на партията, оповестена на
сайта й на 27 февурари, така и
обявените от шоумена приори-
тети и състав на правителството
показаха, че те не са “в час” с
бедите на нацията. Дори предиз-
борната програма да не е писана
само “на коляно”, от общо 18-те
й раздела да нямаш демографска
част с поне 10-ина мерки, когато
нацията ти бере душа, показва,
че витаеш в облаците. И илюст-
рира политическа инфантилност.
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Как да намерим избиратели?
На фона на очевидната криза на българската левица й трябва преучредяване

На 23 ноември 2018-а, една година
преди да си отиде от този свят, Сте-
фан Данаилов даде интервю за ДУМА,
в което изрече едни от най-тежките
думи, казвани от такъв авторитет за
БСП: “Боли ме, че хората не ни ис-
кат... нямам усещането, че ни желаят.”

Само година и половина преди
това, през март 2017-а, БСП постига
най-високия си резултат на парламен-
тарни избори от 2005 г. насам, когато
за последно имаше министър-предсе-
дател - 955 хиляди гласа (1 129 000
през 2005 г., което пък е връх за тоя
век, но и двойно по-малко от резулта-
та от 1994 г.). Резултатът от 2017 г. е
практически идентичен с този от 2013-
а - 942 хиляди гласа. Това са трите
най-добри резултата на БСП за послед-
ните 20 години на общо осем редовни
и извънредни избори за Народно
събрание.

Спадовете изглеждат така: от 783
000 гласа през 2001 г., през 748 000
през 2009 г., 505 000 през 2014 г., та до
април 2021-а с 480 000 и за финал -
шокиращо ниските 365 000 от юли т.г.

Като погледнем историята
на тези избори

ясно се вижда, че сривовете идват,
когато се появи поредният “спасител”
- Симеон Втори, Бойко Борисов, Сла-
ви Трифонов, и когато се плаща за
извършена груба политическа грешка -
Делян Пеевски. Всичко това на фона
на непрекъсната вътрешна разединя-
ваща война в БСП, която тече поне от
2013 г. и през последните три години
се намира в крайно ожесточена фаза,
като най-лошото е, че плъзна от “По-
зитано 20” към низовите организации.

Относно резултата от 4 април, кой-
то практически повтаря вота за БСП
от последните евроизбори (474 000
гласа) и от 11 юли, към всичко избро-
ено се добави и умората от гласуване-
то, намерила отражение в рекордно
ниската избирателна активност, и уп-
лахата на част от избирателите на
партията, предимно възрастни хора,
“да не станат за смях”, като отидат да
гласуват с непонятните им машини.

Преди дни пред бТВ членът на НС
на БСП Костадин Паскалев заяви, че
от 2017 до 2021 г. БСП е загубила
62% от избирателите си, а управлява-
щата ГЕРБ 44%. Сметката е вярна и,
както и да го гледаме, рекапитулация-
та за най-голямата опозиционна пар-
тия не изглежда добре. Но има някои
не чак толкова малки нюанси, които са
важни за решенията, които социалис-
тите ще се наложи да вземат в бъдеще.

590 хиляди гласа е разликата между
най-доброто и най-лошото изборно по-
стижение на сегашното ръководство на
БСП. Това е огромен срив. Обаче всич-
ки ли тези загубени гласове са на БСП?
Е, хубава работа ще кажете, щом са
дадени за БСП, значи са на БСП. Но
между “за” и “на” има разлика.

През другата провална електорал-
на година - 2014-а, на евроизборите
БСП взе 424 хиляди гласа при близо
36% избирателна активност. Тогава
собственикът и управител на социоло-
гическа агенция “Афис” Юрий Асла-
нов коментира пред “Фокус”, че около
40% от твърдото ядро на БСП не са
гласували. Излиза, че към оня момент
би следвало твърдото ядро на столет-
ницата да е било от около 700 хиляди
гласоподаватели. През 2019 г. тогаваш-
ният член на БСП Красимир Янков
твърди пред бТВ, че твърдото ядро е

все още 650 хиляди души.
Излиза, че БСП е загубила на изми-

налите спрямо през 2017-а избори най-
малко 150 хиляди души от твърдото си
ядро, които са избиратели “на” БСП и
още едни около 400 хиляди други гла-
соподаватели, които са дали своята
бюлетина “за” социалистите. Това е
т.нар. протестен вот. Темата вече е
обсъждана неведнъж, но все пак да на-
помним, че тези хора са дали гласа си
за БСП, мотивирани не идеологически,
а от желанието да накажат управлява-
щите, в случая ГЕРБ, но само в отсъ-
ствието на друга алтернатива. В мо-
мента, в който тя се появи, те се изсул-
ват и отиват при нея - в случая парти-
ята на Слави Трифонов, част при фор-
мацията на Мая Манолова или някои
малки партии. Според социологическа-
та агенция “Галъп интернешънъл” на
последните избори от БСП към Мая
Манолова са преминали 40 000 гласа, а
към Трифонов - около 60 000. От
“Галъп” не уточняват, но ако това са
гласове от твърдото ядро, а не от “про-
тестния вот”, то те логично обясняват
неговото свиване. Така или иначе, сме
свидетели на фактическа и бърза еро-
зия на най-мотивираната част от изби-
рателите на БСП, което е

нещо ново и крайно
обезпокоително

Изобщо не се надявайте, че Трифо-
нов ще убие ГЕРБ, че обществото ще
низвергне Трифонов и, както твърди
социологът Васил Тончев, страната ще
се “върне към нормалната политичес-
ка структура, в която има ляво и дяс-
но” и това ляво ще е БСП, и пак ще
има милион на милион леви и десни
избиратели. Няма такъв филм. Българ-
ското дясно показа, че без проблем
събира и поддържа един милион гла-

соподаватели. ГЕРБ чак тази година
паднаха под това число, но бяха
напълно компенсирани от другите дес-
ни партии. Лявото има проблем да при-
влича избиратели в този си вид.

Знайте, че след Трифоновата след-
ващата желана формация е хипотетич-
ната партия на президента Румен Ра-
дев. Появи ли се такава формация, а тя
е желана от обществото, БСП ще ста-
не първият донор на избиратели за нея
и хич няма да я грее, че ще има и други
потърпевши.

За какво бе цялото това сметковод-
ство по-горе? Работата е там, че ако
отстранят от поста Корнелия Нинова
и екипа й, социалистите пак ще бъдат
изправени пред въпроса как да наме-
рим избиратели. Смяната на ръковод-
ството не води автоматично до промя-
на в електоралните нагласи. Причини-
те винаги са по-сложни и това е добре
известно на всички страни.

БСП се нуждае от преучредяване.
Когато през април това твърдение бе
лансирано в ДУМА, то изглеждаше ек-
стремистко, през юли вече звучи пост-
фактум. В средата на април уважаеми-
ят Георги Пирински приветства и ко-
ментира в няколко публикации в на-
шия вестник и електронното издание
“Поглед.инфо” идеята за преучредява-
не на БСП, но се обяви против за-
криването й, защото вярва, че тя може
да се съхрани като масова лява пар-
тия, като се извършат нужните
вътрешни идейни и организационни
реформи. Другото, радикално дейст-
вие, смята той, само ще осигури трай-
но надмощие на дясното в българската
политика.

Събитията обаче се развиват гла-
воломно. Това, което през април бе
прогноза, през юли е факт. Дясното
вече (и отдавна) доминира и ни пред-
лага все по-уродливи форми (програ-
мата на Слави Трифоновата партия).
БСП е на ръба да бъде четвърта по-
литическа сила, захлупена от три
десни формации и подпряна отдолу
от други десни.

Вече не иде реч за оцеляване на
социалистическата партия, а за

спасяване на лявото
в България

олицетворявано от нея. Преучредява-
не вече означава разпускане на тази и
създаване на нова партия, дори с ново
име. Какво? Ще бъде само за пети или

дори шести път в историята, ако бро-
им “тесните” и “широките” социали-
сти. Преучредяване означава още и
обединяване, сливане с де що има
нещо ляво от всякакви нюанси в Бълга-
рия. Преучредяване означава ново
ръководство, нов устав, нова програ-
ма, нова лява идеология, нови органи-
зации по места, нови символи дори.
Розата може да остане.

Не бързайте да иронизирате и да
казвате: “Мерси, че ни остави поне
розата”. Допреди 30 години симво-
лите бяха съвсем други. И?

Хора, въпросът вече не опира до
това “за” и “против” Нинова, макар
че той сега е сведен само до този
конфликт, защото изглежда най-оче-
виден и належащ. Въпросът дори не
опира до това дали има “идейно-по-
литическо обезличаване на БСП” (по
Панко Анчев). Колцина от гласува-
щите за социалистическата партия се
замислят за смисловото съдържание
на фразата “идейно-политическо”?
Мотивите често са чисто емоционал-
ни. Жан Виденов на тези избори ня-
маше никакви проблеми с идеите, те
бяха бетон и като резултат имаше 10
000 гласа (в коалиция) и те едва ли
ще се повторят.

Според изследване на социологи-
ческата агенция “Тренд” за профила
на избирателя от юлските избори,
64% (249 000) от гласувалите за
БСП са хора над 60 години, т.е. в
предпенсионна и пенсионна възраст.
По точно 36,7% са над 70-годишна
възраст, а 27% - над 60 години. Из-
бирателите до 30 години са 3,4%, от
30 до 40 години са 7,2% и тази тен-
денция изобщо не е от днес, тя е
устойчива.

Ето затова е нужно описаното по-
горе преучредяване, а не заради ма-
хането на сегашното ръководство на
БСП и изчистването на идейния об-
раз, защото не може да съществува
дълго такова чудо като лява пенсио-
нерска партия. Ако една социалисти-
ческа партия не се припознава от
хората на наемния труд като изрази-
тел на техните интереси, то тя ще
загуби смисъл за съществуването си.
Процесът вече е тръгнал и ако не
може да бъде спрян, той трябва да
бъде оглавен, гласи афоризъм. Кри-
зата е шанс. За момента все още има
граница между шанса и присъдата,
но тя изтънява.

Георги ГЕОРГИЕВ
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Японците на шега разказват, че “ис-
торията на тяхната култура може да
бъде представена като хилядолетна
борба с мухъла и плесените”, но по-
видимите бедствия са опустошителни-
те цунами, тайфуни и земетресения.
Японският дух обаче е несломим; може
би неговата сила се крие в японския
химн, чийто текст представлява поже-
лание за дълголетие на императора.
Императорът пък е символ на държа-
вата и единството на народа, от което
следва, “че самият текст изразява на-
деждите за просперитет на нацията и
вечен мир”.

Страната на изгряващото слънце се
оказа една от най-вълнуващите теми на-
последък за любителите на хубавите
книги. Изданието с твърди корици,
цветни илюстрации и богато съдържа-
ние на Братислав Иванов “История на
японската култура” (изд. “Книгома-
ния”), което излезе наскоро от печат,
се превърна в бестселър в унисон с
японската вълна покрай подготовката
за Олимпийските игри в Токио тази
година, посочват издателите. Интересът
на българския читател към японската
култура не е мимолетен. Предходните
книги на Братислав Иванов също се
радват на широка популярност: “Исто-
рия на Япония”, “Йероглифите”, “Япон-
ската гравюра укийо-е”, “Япония. Векът
на дзен”, “Символите на Япония”, “Ми-
тология на Япония”, “Японско-българ-
ски речник” и други.

В “История на японската култура”
хронологично се проследява развитие-
то на Япония през вековете, като мно-
го добре проличава логиката на сами-
те културни процеси и повлияването
им от Монголия, Китай, САЩ, Запад-

Иван Митев гостува
в НМ „Земята и хората”
с новата си книга

Националният литературен
салон “Старинният файтон” и На-
ционалният музей “Земята и хора-
та” организират представяне на
книгата “Биография на човечест-
вото” на писателя, пътешестве-
ника и колекционера Иван Митев
на 19 юли от 17 ч. в експозицион-
ната зала на НМ “Земята и хора-
та” (бул. “Черни връх” 4). Слово
ще произнесе д-р Елена Алекова.
Авторът ще прочете откъси от
книгата. С участието на флейти-
стката Майя Сергиева-Богданова.

Концерти и майсторски
класове на „Солинария”
в Созопол

Нов летен фестивал започва
да пише своята история. Той е
наречен “Солинария” и ще се про-
веде в Созопол от 19 до 25 юли,
съобщи БНР. Замислен е като
младежки арт фестивал, който
съдържа концертни изяви и май-
сторски класове - по цигулка на
Ангелина Абаджиева, концертмай-
стор на Оркестъра на Западногер-
манското радио в Кьолн, и по пиано
- на Лилия Бояджиева от Париж,
артист и педагог, организатор на
конкурса “От Бах до джаз”. Арти-
стичен директор на “Солинария” е
Алекс Атанасов, когото познаваме
от оркестъра “Drop Down
Community”, а от съвсем скоро и
като член на контрабасовата гру-
па в СО на БНР.

СНИМКА СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

Играят „Шрек”
на лятната сцена
на езерото Панчарево

Мюзикълът “Шрек” от Дей-
вид Линдзи-Абер и Джанин Тезо-
ри ще има седем представления
от 20 юли до 25 август на ново-
откритата лятна сцена на Со-
фийската опера на езерото Пан-
чарево. Режисьор на спектакъла е
Уест Хайлър, който работи ак-
тивно на Бродуей в Ню Йорк.
Оригиналната бродуейска поста-
новка е продуцирана от
“DreamWorks Theatricals” и “Neal
Street Productions”. “Шрек” е
пъстра доза смях, песни, танци,
необикновена, но истинска любов,
а и доказателство, че всеки има
право на мечти и истински при-
ятели. Датите за спектакъла са
20 и 21 юли, 3, 4, 5, 24 и 25 август
от 20 ч. Продължителността на
представлението е 1 ч. и 40 мин.
Диригенти са Игор Богданов и
Светослав Лазаров.

Японската култура,
представена от
Братислав Иванов
Изданието, публикувано у нас в навечерието на Олимпийските игри
в Токио, привлича любителите на хубавото четиво

Братислав Иванов

на Европа и др. “Тук е акцентирано
върху събитията и процесите, които
са знакови за отделните културни пе-
риоди”, отбелязва в предговора си
Братислав Иванов. Книгата обхваща
времето от 14 500 г. пр. н.е. до наши
дни, като материалът е разпределен в
15 глави и допълнен с над 70 цветни
илюстрации.

Включена е както обща информа-
ция за Япония като държава, климат,
политическо устройство, население,
региони и префектури, така и знания
за различните културни периоди. В
“История на японската култура” на-
мират място различните японски вяр-

СНИМКИ ИЗДАТЕЛСТВО “КНИГОМАНИЯ”

вания, археологически находки, скулп-
тура, взаимоотношения с Китай, печат
и книги/литература, церемониална
музика, театър, изобразително изкуст-
во, монголски нашествия и влиянието
им, императори и регенти, шогунат и
много други. Не на последно място от
страниците на “История на японската

култура” ще научим любопитни факти
за чая, икебаната, сухите градини, гра-
дове и замъци, ценности и поведенче-
ски модели.

Братислав Иванов е един от осно-
воположниците на българската япони-
стична школа. Завършва специалност-
та “Японски език и литература” в Мос-
ковския държавен университет и спе-
циализира в Института за японски език
към Японската фондация. Включен е в
състава на първия преподавателски
екип на създадената през 1990 г. спе-
циалност “Японска филология”. Пре-
вежда класическа японска поезия и е
автор на осемнайсет статии и повече
от трийсет книги за японския език и
японската култура. През 2009 г. по
предложение на японското правител-
ство е удостоен от името на импера-
тор Акихито с “Ордена на изгряващо-
то слънце” за приноси в академичните
изследвания на японския език и раз-
пространението му в България.

Атанас Звездинов
е носител на наградата
„Георги Джагаров”

Атанас Звездинов и Боян Ангелов
СНИМКА СБП

По традиция Съюзът на
българските писатели отбе-
лязва годишнината от рож-
дението на големия българ-
ски поет Георги Джагаров с

връчването на национална-
та литературна награда на
негово име.

Атанас Звездинов е таз-
годишният лауреат на авто-
ритетния приз. Той му бе
връчен от председателя на
СБП Боян Ангелов на стил-
на церемония в литератур-

ния салон “Парнас”. На
събитието присъстваха из-
вестни български поети и
писатели, сред които и ня-
кои от предишните носите-
ли на наградата.

Видимо развълнуван,
Атанас Звездинов разказа
спомени от общуването си
с Георги Джагаров през го-
дините: “Той беше вулка-
нична личност - колкото
положителна, толкова и
отрицателна в своите стра-
сти. Тази награда събуди у
мен много далечни, но и
противоречиви спомени.
Отношенията ни с Джага-
ров бяха драматични и
съдбовни. Сега, когато
препрочитам неговите сти-
хове, виждам, че двамата

имаме много общи неща в
темите: в отношението ни
към България, към подлост-
та, любовта и смъртта. Но
от негов любимец внезап-
но аз се превърнах в негов
враг. В тези сложни отно-
шения се намесиха и други
колеги. 13 години името ми
беше зачертано. Щастлив
съм, че преди кончината му
(той беше болен и низверг-
нат в началото на 90-те)
ние говорихме като при-
ятели и той ми поиска про-
шка. Приемам тази награда
като едно късно призна-
ние.”

За Георги Джагаров го-
вориха още Матей Шопкин,
Петър Андасаров и Тренда-
фил Василев.

Боян БОЙЧЕВ
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среща на някой наш прародител с такова насекомо.

85% от фаталните жертви на мълниите са мъже.
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Пътуването с влак като на-
чин да запазим природата е ос-
новната тема в кампанията “Ли-
нии на живота”, която започва
по инициатива на Представител-
ството на ЕК в България в парт-
ньорство с People of Sofia.

С избора си да пътува с влак
всеки европейски гражданин
може да намали над пет пъти
отделянето на вредни емисии в
природата. Този вид транспорт
е с най-малък дял вредни еми-
сии, както и с най-малък брой
произшествия, което го превръ-
ща в устойчив и безопасен на-
чин на пътуване. Наред със со-
циалната функция на желе-
зопътния транспорт, ниските
цени на билетите, редките глед-
ки, които могат да бъдат видени
само от влак, както и свободата
на движение в него, това е свет-
лина в тунела и стъпка към
възраждането на интереса към
този транспорт в условията на

Айфеловата кула бе отворе-
на с годеж на двама влюбени.
Ерик Гопел направи предложе-
ние за женитба на приятелката
си на най-високата платформа,
съобщи “Ройтерс”. 29-годишни-
ят студент от Германия колени-
чи и сложи пръстен на 25-го-
дишната Катя Панке. Тя прие
предложението и с насълзени
очи каза, че е щастлива, а мо-
ментът е много специален.

Двойката бе сред първите
посетители на Айфеловата кула.
Един от символите на Париж
вече е достъпен за ценители след
над 8-месечна забрана за посе-
щения. Това е най-дългият пери-
од след Втората световна война,
когато в емблематичната конст-
рукция не са допускани туристи.

Сега посетителите трябва да
покажат здравен пропуск, за да
демонстрират, че или са вакси-
нирани, или имат скорошен от-
рицателен тест за КОВИД-19.

Пътуването с влак
пази природата
Всеки може да се включи в кампанията със своята
история и да спечели европейско пътешествие за двама

сериозни климатични промени
в глобален контекст, убедени са
идеолозите на проявата.

Сега е Европейска година на
железопътния транспорт, за да
ни припомни колко е важно да
останем свързани - помежду си,
с миналото и бъдещето, с при-
родата, със Стария континент.
С тази идея през летните месе-

ци People of Sofia ще пътува по
различни железопътни маршру-
ти в България, за да ни срещне
с различни хора и техните исто-
рии. В социалните мрежи на
платформата желаещите ще
имат възможност да се запозна-
ят със случки на гари, влакове и
хора, да се върнат към ключови
факти и събития, свързани с же-

лезопътния транспорт у нас, и
да минат през всекидневните
маршрути на много българи.
Всеки може да се включи в кам-
панията със своята история и да
спечели европейско пътешест-
вие с влак за двама.

2021-ва е важна за полити-
ката на ЕС за железопътния
транспорт, тъй като е първата
пълна година на прилагане на
правила, които целят да създа-
дат напълно интегрирана систе-
ма на железопътен транспорт в
Европа, като премахнат пречки-
те от институционален, правен
и технически характер и така
подкрепят икономическия рас-
теж на съюза. С кампанията
“Линии на живота” Представи-
телството на Европейската ко-
мисия в България цели да насо-
чи вниманието към желе-
зопътния транспорт като достъ-
пен, бърз и зелен начин на при-
движване с добавена стойност.

2021-ва е Европейска година на железопътния транспорт

Айфеловата кула
отвори с годеж

Предложението за брак
край един от символите
на Париж е мечта
на много двойки

Експерти от универси-
тета в Шефилд работят
върху най-съвременния из-
куствен интелект, който
следи нивата на хъркане-
то, информира “Дейли
стар”. Технологията, съз-
дадена от професор Гай
Браун и д-р Нинг Ма от
групата за изследване на
речта и слуха, е включена
в ново приложение, наречено Sound-
Sleep, достъпно за iOS устройства и
скоро за Android. Разработката записва
и проследява нивата на хъркане и пре-
доставя нощни доклади, за да помогне
на хората да открият причините, факто-
рите и решенията.

Специалистите се фокусираха върху
диагностицирането на сънна апнея, при-

В Париж започнаха подготвителните работи за
опаковането на Тримфалната арка със сребристо-син
текстил и червено въже в посмъртно изпълнение на
проект на родения в България артист Кристо, преда-
де “Франс прес”. Вече е издигнато скелето и защит-
ните съоръжения, които ще предпазят от повреди
каменната зидария и скулптурите по време на работ-
ния процес. Проектът се осъществява под надзора на
племенника на Кристо - Владимир Явашев.

Арката ще бъде опакована в 25 000 квадратни
метра рециклируема полипропиленова материя, фик-
сирана с 3000 метра червено въже, също рецикли-
руемо. Стойността на проекта е 14 милиона евро.

Идеята за инсталацията е отпреди близо 60 го-
дини. Кристо и съпругата му Жан-Клод правят
първите планове по проекта през 1962 г. в стая под
наем близо до монумента в Париж.

Опаковането ще продължи през юли и целия
август. Планира се инсталацията да бъде открита на
18 септември и да остане във френската столица до
3 октомври.

Носителката на “Злат-
на палма” в категорията за
най-добър филм на кинофе-
стивала в Кан бе обявена
преждевременно. Гафа на-
прави Спайк Лий и това
предизвика кратко обър-
кване. Победителката оба-
че не се качи на сцената, за
да получи приза си, и съби-
тието продължи с връчва-
нето на други награди, до-
като председателят на жу-
рито се беше хванал за гла-
вата, предаде “Асошиейтед

Опаковат Триумфалната
арка по проект на Кристо

Изкуствен интелект помага при хъркането

чинена от нарушения на
съня. Според авторите на
проучването този про-
блем засяга много хора -
независимо дали това се
дължи на партньор, който
хърка силно поради здра-
вен проблем, или зависи
от начина на живот и ру-
тинното всекидневие.

“Разбираме, че откри-
ването на тази тайна за добър нощен
сън може да изглежда стресиращо и
объркващо. Но това, което се опитваме
да направим с нашето изследване, е да
използваме най-съвременния изкуствен
интелект, за да помогнем на хората да
разберат какво им пречи да се наспиват
възможно най-лесно”, уточниха изсле-
дователите.

Обявиха преждевременно победителката в Кан

прес”.
Френската режисьорка

Жулия Дюкурно спечели

голямата награда за твор-
бата си “Титан” и стана
втората жена, удостоена с
престижната статуетка,
предадоха световни аген-
ции. Предишната носител-
ка на “Златна палма” е но-
возеландката Джейн Кем-
пиън, спечелила приза през
1993 г. за “Пианото”.

Филмът на Дюкурно бе
един от 24-те претенденти
от основната конкурсна
програма на тазгодишния
водещ световен кинофести-

вал, състоял се на фона на
глобална несигурност, по-
родена от кризата с коро-
навируса, отбелязва ДПА.

Норвежката Ренате
Рейнсве спечели награда-
та за най-добра женска
роля. За най-добър актьор
на 74-ия филмов фестивал
бе обявен американският
актьор и музикант Калеб
Ландри Джоунс за пре-
въплъщението в “Нитрам”
(Австралия) на режисьора
Джъстин Кързел.

СНИМКА БГНЕС

Жулия Дюкурно взе
голямата награда за
творбата си “Титан”

СНИМКА БГНЕС

Монументът ще бъде облечен в 25 000 квадратни
метра рециклируема полипропиленова материя

Проблемът засяга
много хора
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КРАТЪК ДЪЖД

ТЕЛЕЦ

Днес може да се открие
възможност да се изяви-
те по някакъв начин или
да омаете някого с чара
си.

ОВЕН

Възможно е днес да ви
владеят променливи наст-
роения, без дори да има
конкретна причина за
това.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Днес, вместо да се вижда-
те с други хора или да се
занимавате с активни
дейности, ще изберете до-
машния уют.

22 май - 21 юни

РАК

Днес общуването с люби-
мия човек ще бъде доста
чувствено. Какви точно ще
бъдат емоциите зависи от
отношенията между вас.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Днес не си правете прибър-
зани заключения, защото
има риск да се вкарате в
някой филм. Ако не знаете
фактите, не правете нищо.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Днешният ден е подходящ
да се сбогувате с нещо
старо, а не да предприема-
те нови начинания. Усеща-
те какво иска сърцето ви.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Днес отделете време, да
останете насаме със себе
си. Ако укротите мислите
си, може да достигнете
до важно прозрение.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Днес скъсайте със старо-
то, което не ви носи то-
ва, от което се нуждаете.
Погрижете се да изпълне-
нието на задачите си.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Днес едва ли ще имате
желание да вършите нещо,
само защото така тряб-
ва или за да угодите на
други хора.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Днес типичният за вас
оптимизъм може да ви
помогне да се издигнете
над проблемите и да не
задълбавате много в тях.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Днес може да се окажете
изправени пред предизви-
кателството да поддър-
жате баланса във важни
за вас взаимоотношения.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Днес ще се почувствате
добре, ако направите нещо
за себе си. Може да си по-
дарите отпускаща вана или
разкрасяваща процедура.

ХОРОСКОП

34
o
С 35

o
С 32

o
С 32

o
С 32

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН

33c

СЛЪНЧЕВО

35
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

КРАТЪК ДЪЖД ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

Днес ще духа до умерен югоизточен вятър. Преди обяд над

Западна България ще е предимно слънчево. Около и след обяд ще

се развива купеста и купесто-дъждовна облачност. Ще има

краткотрайни валежи, на места с гръмотевици, има условия и за

градушки. По-интензивни ще са явленията на места в североза-

падните райони. Над източната половина от страната ще е

предимно слънчево, в сутрешните часове с временни увеличения

на облачността. Ще духа слаб до умерен вятър от изток-югоиз-

ток. Максималните температури ще са между 30 и 35 градуса.

НИМХ/БТА

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ 13-

ÒÂËÂÌ ‡ÌËÏ. ÙËÎÏ /
—¿Ÿ, 2011„./

09.35 ¬ÓÈÌ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡‡ÎÂÊËÚÂ
5-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /
¡˙Î„‡Ëˇ, 1987„./

10.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! 52-
ÒÂËÂÌ ‡ÌËÏ. ÙËÎÏ /
ÍÓÔÓ‰ÛÍˆËˇ, 2019„./

11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ¿ÚÂÙ‡ÍÚË ÓÚ  ‡‚Í‡Á,

¿ÁÂ·‡È‰Ê‡Ì ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
13.30 Œ·ÂÚÓ‚‡Ì‡ ÁÂÏˇ 4-ÒÂËÂÌ

Ú‚ ÙËÎÏ /œÓÎ¯‡, 1975„./
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.15 ¬˙Î¯Â·ÌÓÚÓ ‰˙‚Ó Ú‚

ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 «‡‚˙˘‡ÌÂ ÓÚ –ËÏ ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ, 1977„./
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg ¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡

Ë‰Âˇ Á‡ Á‡‚Î‡‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ
Ì‡ ÷‡Ë„‡‰/Ô/

22.00 ’˙ÚÍ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /3
ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔËÁÓ‰/ (14)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡ /Ô/
00.30 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.30 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
02.00 ’˙ÚÍ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (14)
02.55 ƒÊËÌÒ /Ô/
03.25 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: –ÂÌÂ„‡ÚËî
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.12

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.77

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.28

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5 ÂÔ.4,
5

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.36

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2013 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.17

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.19 ÂÔ.6

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.15

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.25, 26

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-

ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î

23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-
·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.10 «‡ 80-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡
À˛‰ÏËÎ‡ ◊ÛÒËÌ‡ ì¡Î‡-
„Ó‰‡ˇ Á‡ ÓÌÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ
„Ó ÌˇÏ‡î

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
04.10 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-

ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-
ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î
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РЕЗУЛТАТИ

Суперкупа на България
ЛУДОГОРЕЦ - ЦСКА 4:0 1:0

Сантана (29) 2:0 Янков (41) 3:0 Соти-
риу (49) 4:0 Чибота (84), ЧК: Йомов
(Ц-90).

Контроли
Левски - Етър 2:0 Димитров (6)

Мартин Петков (8), проп. дузпа Б.
Цонев (Л-47); Царско село - Пирин
0:0; Славия - Монтана 4:0 1:0 Кири-
лов 2:0 Сораков (44) 3:0 Тасев (48)
4:0 Кръстев (73); ЦСКА 1948 - Гьор-
че Петров (СМак) 2:1 1:0 Д. Пиргов
(41) 2:1 Г. Русев (84-д); Ботев Вр -
Аполон Смирнис (Гър) 1:1 1:0 В. Ва-
силев (22) 1:1 (85); Локо Сф - Левски
Лом 3:1 1:0 Бухмиди (20) 2:0 Машадо
(88) 3:0 Лолала (89) 3:1 Гущеров
(90+3-д); Марица Пд - Оборище Па-
нагюрище 2:1 1:0 Домовчийски (36)
1:1 (38) 2:1 Маламов (41); Литекс -
Миньор Пк 0:1.

“Днес, 184 лета след рождението на
Левски, за нас трябва да е все по-ясно, че
в общите усилия се корени онзи успех,
онази бленувана победа на духа и общ-
ността, за която даде живота си Апосто-
ла. Човекът, чийто лъвски скок продължа-
ва вече близо две столетия, за да ни води
към онези светли идеали, които трябва да
изграждат основите на нашето мислене и
възприятие за света. Човек - необикно-
вен по своята същност и характер. Боец
и радетел за свобода и равенство. Вече
184 години Васил Левски продължава да
е нашата мярка за човечност. Нашият
импулс за борба.

Ръководството на клуба, футболисти-
те, неговите служители и привърженици
се покланят пред духа на Апостола на
Свободата”, написаха “сините” в клуб-
ния си сайт.

Собственикът на клуба Наско Сира-
ков потвърди привличането на кипърския
национал Христос Сиелис. 21-годишни-
ят футболист ще пристигне при “сините”
като свободен агент, след като се раздели
с АПОЕЛ (Никозия). Кипърският тим е
на подготовка у нас, а Сиелис ще раз-
трогне заради неполучени възнагражде-

Спартак Вн обяви бомбас-
тичен бюджет за новия сезон
във Втора лига. Отборът ще
разполага с 1,5 милиона лева,
съобщи новият съсобственик
на клуба Павлин Николов на
пресконференция с Асен Ми-
ланов на стадион “Спартак”.

“До ноември ще бъде
завършен в цялостен вид ста-
дион “Спартак”, както и ще
бъдат направени двете игрища
на стадион “Локомотив”. Мяс-
тото на Спартак е в елита. Ще
работим упорито за тази цел,
но търпеливо и стъпка по
стъпка”, каза още Николов.

“Ние не сме специалисти,
но ще оставим с футбола в
Спартак да се занимават спе-
циалисти, а каквото се иска от
нас, да го осигуряваме. Ще

Левски се поклони
пред Апостола

„Сините” привличат кипърски национал

ния. Той е роден в Пафос, но още като
дете е привлечен в школата на Арсенал.
През 2017 г. се мести при юношите на
Гримзби, а след това в Шрюзбъри. През
2019 г. се завръща в Кипър и става част
от АПОЕЛ, където е предимно резерва.
В кариерата си има 35 мача, в които е
отбелязал 1 гол. Сиелис е преминал през
всички национални гарнитури на Кипър,
а за мъжкия отбор има 3 мача.

“Работим по този трансфер. Постиг-
нали сме споразумение с футболиста.
Имаме нужда от централен защитник”,
коментира Наско Сираков пред Дспорт.

“Сините” завършиха лятната си под-
готвка с победа над изпадналия от елита
Етър с 2:0. Те изиграха 5 контроли на
“Георги Аспарухов” и не допуснаха за-
губа - 1:0 с Локо Пд, 1:1 с Ботев Пд, 4:0
с Локо Сф, 1:1 с Левски Лом и 2:0 с
Етър.

“Оценката за това как се представяме
е мнението на феновете. Радвам се, че
застават плътно до нас в тези тежки вре-
мена. Апелирам за търпение към тези
футболисти. По-млади са, грешат и ще
грешат занапред, но се развиват по добър
начин. Искам Левски да изглежда по по-

различен начин, но съм доволен от фут-
болистите и подготовката. Имаме набе-
лязани играчи - чужденци. Българите вече
си намериха отбори. Трудно можем да

направим нещо без пари. За мен отборът
е готов. Не е в пълен състав и ще ни
трябват още няколко футболисти”, заяви
треньорът на Левски Живко Миланов.

Спартак Вн атакува елита с бюджет от 1,5 милиона лева

бъда на всеки мач, оттук на-
татък ще съм и най-големият
фен на тима”, допълни Нико-
лов. “Ще продължа да помагам
и на спортната гимнастика във
Варна, тъй като там са почте-
ни хора. За баскетбола не мога
да кажа, че ще продължа, там
някои неща ме разочароваха”,
завърши Николов.

“Спартак ще има най-силно
фенско присъствие на мачове-
те си във Втора лига. Тимът ще
бъде и най-атрактивен за тв
излъчвания от втория ешелон.
Много футболисти ни се обаж-
дат и искат да играят при нас.
Обаждат ни се и мениджъри, за
да предлагат свои играчи”, за-
яви съсобственикът на Спартак
Асен Миланов, след като пред-
стави партньора си Павлин Ни-

ствата на всички и ако друг
клуб поиска наши играчи, да
имаме основание да претенди-
раме за определена сума. Раз-
бира се, може и ние да купува-
ме футболисти”, каза Миланов.
“Голямата ни цел е да се
завърне Спартак при майстори-
те - там, където му е мястото.
Радвам се, че през изминалата
година положихме основите на
нещо хубаво. Въпреки че бях-
ме в третия ешелон, работихме
професионално. Сглобихме
млад, перспективен и боеспо-
собен състав, възродихме шко-
лата на клуба, изчистихме всич-
ки задължения, завърнахме се в
професионалния футбол. Ще
продължим да следваме пътя,
който смятаме, че е правилен”,
каза Миланов.

Асен Миланов подари на Павлин Николов
фланелка и шалче на Спартак

колов. Той го определи като
свой приятел от дълги години и
почтен бизнесмен. “Искаме да

привличаме млади и перспек-
тивни играчи, да разчитаме на
наши кадри, да развиваме каче-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Млади “сини” футболисти поднесоха цветя и венци
на паметника на Апостола в Борисовата градина в София
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Организаторите на Олим-
пиадата в Токио, която се от-
крива в петък, съобщиха, че
заразените с коронавирус
спортисти вече са трима. По-
рано домакините обявиха за
един инфектиран състезател,
който не живее в олимпийско-
то село.

От отбора на Южна Аф-
рика потвърдиха, че двама от
футболистите - Табисо Моня-
не и Комохело Махлаци, са
дали положителни тестове,
както и видеоанализаторът на
тима Марио Маша. Южноаф-
риканците се готвят за първия
си мач срещу домакина Япо-

СНИМКИ БГНЕС

Сътрудници на организаторите на Токио 2020 минават през засилени
проверки, за да влязат на Националния стадион в столицата на Япония

10 олимпийци с КОВИД-19,
от тях трима са спортисти

ния в четвъртък, ден преди
официалното откриване на
Игрите. Заболелите са под
карантина и очакват разреше-
ние да продължат да трени-
рат, след като всички са на-
правили извънредни тестове.

Домакините обявиха, че
общо 10 души, свързани с
Олимпиадата, са с положител-
ни тестове, в това число пред-
ставители на медиите, достав-
чици и друг персонал. Членът
на Комисията на спортистите
към Международния олимпий-
ски комитет Ню Сън-мин от
Южна Корея е дал положите-
лен тест при пристигането си

на летище “Нарита” в Токио.
Той незабавно е поставен в
изолация. Ню, олимпийски
шампион по тенис на маса от
Атина 2004, обясни, че е вак-
синиран и не е имал симпто-
ми. Той е дал два отрицателни

теста, преди да лети за Токио.
Член на чешката олимпий-

ска делегация също е дал по-
ложителна проба след присти-
гането с чартър от Прага. За-
разеният, чието име не се
съобщава, е безсимптомен.

Той също е направил два от-
рицателни теста преди зами-
наването. Инфектираният чех,
както и още няколко души,
които са били в близък кон-
такт с него в самолета, са под
карантина.

Лудогорец разгроми ЦСКА с 4:0 в
битката за Суперкупата. Шампионите
вкараха по 2 гола във всяко полувре-
ме, като само едно от попаденията бе
българско. Алекс Сантана (29), Доми-
ник Янков (41), Пиерос Сотириу (49)
и Мавис Чибота (84) вкараха за “ор-
лите”, а бившият футболист на “черве-
ните” Кирил Десподов се отличи с
асистенции за всичките. Това е пета
Суперкупа във витрината на разград-
ския клуб, с която той излезе еднолич-
но начело. ЦСКА остава с четири.

В 14-ата минута откриващото по-
падение на Лудогорец бе отменено,
след като реферът Ивайло Стоянов -
Сватбата разгледа с ВАР ситуацията.
В допълнителното време петричкият
съдия показа втори жълт картон на
Георги Йомов за нарушение срещу
Гонсалвеш и го изгони.

Футболистите и треньорите на
ЦСКА-София не останаха за награж-

Лудогорец разби ЦСКА
„Червените”
не се явиха на
награждаването

Футболистите на Лудогорец се радват на пета Суперкупа на България,
след като разгромиха ЦСКА с 4:0

даването след края на мача. След сре-
щата те трябваше да получат
сребърните медали. Това обаче не се
случи, тъй като тимът се прибра в

съблекалнята, а таблата с медалите бе
отнесена от служител.

Въпреки тежкото поражение фе-
новете на “червените” подкрепиха от-

бора и най-вече треньора Любослав
Пенев, чието име ехтеше в Сектор Г.

“Загубите винаги са неприятни.
Допуснахме грешки, които трябва да
анализираме и да се поучим от тях.
Ще направим необходимото това да
не се повтаря. Не трябва да има ни-
какво подценяване”, коментиря Любо
Пенев.

“Този отбор има потенциал и в
перспектива искаме да виждаме това
в Европа. Показахме по всички пара-
графи кой е по-силният в България”,
похвали се изпълнителният директор
на Лудогорец Ангел Петричев. “Дес-
подов е уникален футболист със се-
риозни качества, които тепърва ще
изпъкват. След сериозна еврокампа-
ния за него ще има огромен интерес.
Чувства се щастлив и спокоен в Лу-
догорец. Бих отличил и Доминик Ян-
ков. Това момче също е с огромен
потенциал, което тепърва ще играе
сериозна роля в българския футбол”,
добави той.

“В момента съм футболист на Лу-
догорец. Явно още ги боли, след като
викат по мен. Не знам защо продължа-
ват. Аз съм професионалист, влизам и
играя. Чака ни тежък мач с Мура. Нека
си гледаме нашата паничка. Искам да
играя в Шампионската лига с Лудого-
рец”, заяви Кирил Десподов, който
спечели втори трофей, след като пре-
мина в клуба от Разград.

Словенецът Тадей Погачар спечели
за втори пореден път в Тур дьо Франс.
Най-престижната надпревара в колоез-
денето завърши 108-ото си издание след
104 км от Шату до Париж.

22-годишният Погачар не спира да
изумява спортния свят. Той завърши 8-
и в предпоследния 20-и етап - индивиду-
алното бягане по часовник от Либурн
до Сент Емилион (30,8 км).

Това бе етапът, в който преди годи-
на Погачар изуми света и преобърна
целия Тур. Този път “часовника” спече-
ли белгиецът Вут ван Арт с време 35:53
мин., пред Каспер Асгреен (Дан) - на 21
сек., и Йонас Вингегаард (Дан) - на 32.
Погачар остана на 57 сек., но запази
преднина от 5:20 мин. пред преследва-
щия го Вингегаард, а по традиция в
последния етап няма откъсвания и коло-
ездачите пият шампанско още преди
финала на Шан’з Елизе. Бегачите

Мъжкият национа-
лен отбор по волейбол
започва подготовка в
София за Европейското
първенство в края на
август и началото на
септември. Селекцио-
нерът Силвано Пранди
е повикал 20 състезате-
ли, като постепенно
групата ще бъде реду-
цирана. Първите две
седмици ще преминат
със занимания в зала
“Христо Ботев”, а от 1
август започва лагерът
в Самоков.

В състава на Пран-
ди липсва Радослав Па-
рапунов, който взе уча-
стие в Лигата на наци-
ите, а Ники Николов и

Погачар за втори път триумфира
в Тур дьо Франс

Тадей Погачар написа история
в 108-ия Тур дьо Франс

завършиха заедно в група, а Тадей По-
гачар бе коронясан като новия стар крал
на Тур дьо Франс.

Той стана най-младият двукратен
победител в историята на надпреварата,
като отново заслужи бялата фланелка за
най-добър млад колоездач (до 23 годи-
ни) и бялата фланелка на червени точки
(полка) като най-добър катерач.

Пранди махна Парапунов,
върна Ники Николов и Чернокожев

Велизар Чернокожев
отново са сред избра-
ниците на Професора.

В “Арена Самоков”
националите ще изигра-
ят 4 контроли - на 5 и 6
август с Хърватия и на
13 и 14 август с Нидер-
ландия, като поне две от
срещите ще бъдат откри-
ти за фенове и медии.

На 19 август от-
борът заминава за Ук-
райна, където ще пре-
мери сили в турнир с
домакините, Сърбия и
Словения като част от
подготовката си за Ев-
роволей. Последните
тренировки преди за-
минаването за шампио-
ната ще бъдат отново в

зала “Христо Ботев”.
Избраниците
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